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KAKO GOSPODARIMO?

Dobri rezultati, izvoz podvojen
V primeijavi z rezultati, ki 

so bili doseženi v gospodar
stvu Slovenije, lahko ugoto
vimo , da smo v devetih me
secih letos dosegli relativno 
dobre poslovne rezultate.

• Povečanje fizičnega ob
sega in produktivnosti dela

Iz podatkov izhaja, da je 
visok porast celotnega pri
hodka, ne samo posledica vi
soke rasti cen, ampak je tudi 
rezultat večjega količinske

ga obsega poslovanja in več
je produktivnosti dela, ki se 
je v povprečju povečala za 
približno 5%. Po posamez
nih dejavnostih so bili dose
ženi rezultati seveda različni. 
V tabeli, kjer izkazujemo ce
lotni prihodek, ustvarjen po 
posameznih dejavnosti, na
vajamo tudi podatke za pre
teklo obdobje, vendar mora
mo pripomniti, da niso po
vsem primerljivi zaradi spre
membe obračunskega siste

ma pri prihodkih od obresti 
in od tečainih razlik.
• Lastni konvertibilni iz
voz se je podvojil 

Pri ustvarjanju celotnega 
prihodka moramo omeniti 
še pozitivni trend deleža iz
voza blaga in storitev v celot
nem prihodku. Hkrati s po
večanjem zunanjetrgovin
skega prometa za 37%, ki je 
bil dosežen v vrednosti 
1118.920.648 US$ se je vred
nost lastnega konvertibilne

ga izvoza podvojila. Na kon
vertibilni trg za lastni račun 
smo izvozili 31.470.153 US$, 
za tuj račun pa 21.261.596 
US$
• Izboljšanje gospodarno
sti poslovanja

Rast porabljenih sredstev 
je bila počasnejša od rasti ce
lotnega prihodka, kar pome
ni, da smo na enoto porablje
nih sredstev ustvariti večji

(Nadaljevanje na 2. strani)
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■ BORUT ŠNUDERL

Več dela, 
večje plače

Že letošnji devetmesečni poslovni rezultati kaže
jo, da smo občutno povečali obseg in produktivnost 
dela, kar pomeni, da smo navkljub dokaj neugod
nim pogojem za delo vendarle uspešno gospodarili. 
Naš celotni prihodek se je namreč povečal z indek
som 223, kar ob povprečnem indeksu rasti cen na 
drobno (za primerjalno obdobje) (214), pomeni real
no povečanje prometa in proizvodnje za 9 odstot
kov. To je vsekakor zadovoljiv trend, ki kaže, da 
bomo ob podobno razveseljivih številkah dokonča
li tudi letošnji letni obračun poslovanja,« meni Bo
rut Šnuderl, predsednik poslovodnega odbora 
SOZD Emona, pri čemer še posebej podčrtava iz
jemno pozitiven delež izvoza blaga in storitev v ce
lotnem prihodku, sej se je ta z 8,2 povečal na 9,4 
odstotka v primerjalnem obdobju 86/87; kar v abso
lutnih številkah kaže še boljšo podobo.

Izvoz blaga in storitev se je praktično podvojil, 
kar je nedvomno rezultat daljših notranjih izvoznih 
prizadevanj, mnogoterih organizacijskih prijemov, 
botiše medsebojne povezanosti in vse večje angaži
ranosti ljudi, ki se ukvarjajo s pripravo blaga za 
izvoz in neposredno s prodajo tega blaga in storitev 
na tujih trgih. Naši zunanjetrgovinski delavci so 
bistveno več blaga potegnili iz emonske in proiz
vodnje naših najboljših partnerjev. Mislim, da je 
zdaj šele napočil čas, ko se nam začenja obrestovati 
dolgoletno prizadevno delo okrog organiziranja no
tranje in zunanje trgovinske mreže. Se posebej 
slednje, 12-14 punktov po svetu, ki poskrbijo za 
učinkovitost prodaje jugoslovanskega blaga v tuji
ni. če teh ne bi bilo, bi v današnjih časih težko 
izvažali.

Zelo veliko je zunanja trgovina v zadnjem obdob
ju naredila pri organiziranju, odpiranju brezcarin
ske prodaje in prodajaln po vsej Jugoslaviji. Tudi 
hotelirji so ob vsem tem nadpovprečno dobri, če 
notranje trgovine na drobno in debelo kot naše 
najmočnejše dejavnosti, ki prav tako dobro stoji in 
dela, ne hvalimo še posebej.

Podatek, da ena sama naša in za povrh še disloci
rana organizacija ob koncu leta izkazuje izgubo - in 
Se to naj bi do letnega obračuna pokrili, je sam po 
sebi dovolj zgovoren, zato ne potrebuje komentarja.

Kakor ugotavlja naš delavski svet, smo s svojimi 
OD lahko in ne moremo biti povsem zadovoljni. 
Zakaj? Dolgo časa smo bili pod branžnimi povpreč
nimi slovenskimi OD, medtem ko smo zdaj na in 
nad povprečjem, kar pomeni, da dohitevamo in 
Prehitevamo inflacijo. Povsem jasno nam mora biti, 
da je za malo denarja malo muzike - ah da slabe 
Plače niso motiv za dobro delo. Iz tega spoznanja 
sledi, da se moramo v prihodnjem letu še bolj po
truditi: zmanjševati stroške poslovanja, povečevati 
Produktivnost dela, več ustvarjati, zato da si bomo 
lahko delili višje plače. Naša naloga bo vseskozi 
Prehitevati inflacijska gibanja, skratka biti boljši 
kot drugi, če hočemo iztržiti tisti svoj več.

Nesporno je, da gremo po poteh začrtanega sred
njeročnega razvoja, pri čemer pa moramo vedeti, da 
se odnos družbe do trgovine in kmetijstva ni bistve
no izboljšal, čeprav se o tem veliko govori in piše. 
°b vseh velikih aktih smo dobili zelo malo denarja 
Za razvoj kmetijstva in trgovine.

Planiranje za prihodnje 1988. leto je težko; zane- 
(NadaJjevanje na 12. strani)

V počastitev Dneva republike je na proslavi, ki je bila 21. novembra v kavarni hotela Slon v Ljubljani in so jo 
organizirali za svoje delavce družbenopolitične organizacije Maximarketa, je nastopil tudi znani Slovenski oktet, 
mladi pa so zaigrali enodejanko »Zločin na novomeškem trgu«. Največ aplavza je požel gost Jaka Šraufciger s svojim 
humorjem. Sindikalna organizacija pa je vse navzoče obdarila s praktičnimi darili. Tekst in foto* M Kafol

■ Z OBISKA V KMETIJSKI ZADRUGI EMONA

Preseženi načrti
DOMŽALE, 4. decembra

- »Kar smo načrtovali bomo 
dosegh, in upam si že sedaj 
trditi, da bomo do konca leta 
letni načrt celo presegli,« je 
povedal Peter Gubane, di
rektor Kmetijske zadruge 
Emona, ki v treh občinah
- Ljubljana Bežigrad, Dom
žale in Kamnik — združuje 
več kot poldrugi tisoč zaseb
nih kmetijstev.

Ce na hitro pregledamo 
osebno izkaznico Emonine 
zadruge lahko ugotovimo, 
da ima šest tako imenovanih 
zadružnih enot v katerih je 
preko 500 kmetov, ki so soci
alno zavarovani. Najmočnej
ša je zadružna enota Kamnik 
s 134 zavarovanci, sledi jim 
domžalska zadružna enota 
s 97 zavarovanci, Črnuče

z 90, Lukovica z 80, Moravče 
z 69 ter Komenda Kjer je 40 
članov zadruge socialno za
varovanih preko Kmetijske 
zadruge Emona.

Osnovna naloga Kmetij
ske zadruge je vsekakor po
speševanje kmetijstva. Kot 
drugo dejavnost lahko nave
demo odkup kmetijskih pri
delkov kot naprimer mleka, 
mlade pitane govedi, semen
skega industrijskega in mer- 
kantilnega krompirja, žitaric 
in vrtnin.

Pomembna dejavnost 
Kmetijske zadruge je trgovi
na. V prodajalnah zadruge se 
člani zadruge oskrbujejo 
z vsem potrebnim blagom 
od kmetijskega orodja, gno
jil, krmil, semeni do gradbe
nega materiala.

Da letni načrt ne bo delal 
zadrugi sivih las nam pričajo 
doseženi rezultati 3. trome
sečja. Od načrtovanih 8 mili
jonov 600 tisoč litrov mleka 
so ga dosedaj namolzli za 
ljubljanske mlekarne že 
7 milijonov 163 tisoč litrov. 
Po načrtu naj bi oddati Emo- 
nini Mesni industriji in klav
nici v Kamniku 1.100 glav 
mlade pitane govedi, v prvih 
devetih mesecih so oddati že 
903 repov, ostale govedi so 
oddati mesni industriji že 
117 glav, do konca leta jih 
morajo tako le še 33.

Emoninemu Blagovnemu 
centru so oddati 390 ton je
dilnega krompirja, semen
skega so odkupili 164 ton, 
310 ton industrijskega krom
pirja pa so dobaviti domžal

skemu Heliosu za škrob. Naj 
omenimo še 378 ton pšenice 
za Ijub^ansko Žito ter 278 
ton zelja, ki so ga zrezati 
v Emonini željami v Toma
čevem. Tudi pri oljni ogršči- 
ci so prekoračiti letni plan za 
7 ton.

»Letos smo v drugem letu 
uresničevanja programa
srednjeročnega plana
1986-1990«, pravi Peter Gu
bane.

»Ta program, ki je bil spre
jet na Zadružnem svetu sep
tembra 1985 leta in kasneje 
na izvršilnih organih področ
nih občin, pomeni osnovni 
pogoj za sanacijo temeljnih 
vprašanj, ki jih nakazujejo 
potrebe pri našem delu. Ne
katere naloge iz srednjeroč- 
(Nadaljevanje na 4. strani)

NAŠI JUBILEJI

15 let Interne banke Emona
LJUBLJANA, 24. nov. 

- Na zboru Interne banke 
Emona, ki je bila v prostorih 
hotela Union v Ljubljani in 
so se ga udeležili delegati 
ustanoviteljic - delovnih in 
temeljnih organizacij Emone 
so delovno in slovesno obe
ležiti 15-Ietnico obstoja, de
la in razvoja.

Slavnostni govornik je bil 
Igor Kadunc, direktor Inter
ne banke Emona, ki se je 
v svojem govoru (objavljamo 
ga v tej številki posebej) do
taknil pomembnejših do
godkov v razvoju Interne 
banke ter delavcev, ki so

v dobršni meri doprinesti 
uspešnosti, ugledu in dobre
mu imenu, ki ga danes Inter
na banka Emone upravičeno 
ima.

V slavnostnem delu zbora 
so podeliti dvema posamez
nikoma ter dvema delovni
ma organizacijama priznanja 
za dolgoletno uspešno delo 
in sodelovanje.

Pismene plakete so pre
jeli:

Mitja Svetelj za dolgolet
no vodenje in tvorno sode
lovanje pri dograjevanju si
stema Interne banke 
Emona.

Jovan Miran za vestno vo
denje kreditnega odbora In
terne banke Emona in pri
zadevno operativno sodelo
vanje na vseh področjih de
lovanje Interne banke 
Emona.

Delovni organizaciji 
Emona hoteli in Agroemo- 
na sta priznanje prejeli za 
korektno izvajanje obvez
nosti po sprejetih Samou
pravnih sporazumih na po
dročju združevanja sred
stev za normalno financira
nje tekočega poslovanja in 
ohranjanja likvidnosti ter

na področju združevanja 
sredstev za uresničevanje 
skupnega programa SOZD 
Emona.

Borut Šnuderl, predsed
nik poslovodnega odbora 
sozda Emone je vsem navzo
čim ob koncu zbora čestital 
ob 15-letnem jubileju, ob 
tem pa še posebej poudaril, 
da bi brez podpore vseh čla
nic, Interne banke Emona ne 
dosegli sedanjega razvoja in 
uspehov, istočasno jim je za
želel tudi v bodoče plodno in 
uspešno delo.

Z. G.



KAKO GOSPODARIMO?

Dobri rezultati, izvoz podvojen
(Nadaljevanje s 1. strani)
prihodek in s tem izboljšali 
ekonomičnost poslovanja.

Zaradi skokovite rasti cen 
je v letošnjem letu uvedena 
mesečna revalorizacija ne sa
mo osnovnih sredstev, tem
več tudi obratnih sredstev, 
ki se v bilanci uspeha izkazu
jejo kot povečanje vrednosti 
porabljenih sredstev zaradi 
učinka revalorizacije. Višina 
revalorizacijskih učinkov je 
različna po posameznih 
OZD, odvisna predvsem od 
dolžine proizvodnega proce
sa, koeficienta obračanja za
log, višine osnovnih sred
stev, likvidnosti poslovanja 
ipd..

Po posameznih dejavno
stih Emone je bila struktura 
revalorizacijskih stroškov 
različna, njihov delež v do
hodku pa je bil naslednji:
- kmetijstvo 65,3%
- industrija 49,1%
- zunanj a trgovina 17,3%
- trg. na veliko 30,9%
- trg. na drobno 6,8%
- gostinstvo in
turizem 15,1%
- inženiring 24,1%

Kot je iz gornjih podatkov 
razvidno, je revalorizacija 
močno posegla v gospodar
jenje, največji vpliv na višino 
dohodka pa ima v kmetij
stvu, kjer je proizvodni pro
ces najdaljši.
• Dohodek in njegova raz
poreditev

Dohodek je rastel hitreje 
od celotnega prihodka, v pri
merjavi z gospodarstvom 
SRS pa je bila njegova rast 
višja za 21 indeksnih točk.

Pri obveznostih iz dohod
ka tudi v letošnjem letu ugo
tavljamo, da so se obveznosti 
za skupne, splošne potrebe 
in druge namene z indeksom 
238, torej za 18 indeksnih 
točk bolj kot dohodek in za 
6 indeksnih točk bolj kot 
osebni dohodki. Prav tako 
pa beležijo tudi prispevki iz 
bruto osebnih dohodkov za 
3 indeksne točke hitrejšo 
rast od rasti neto osebnih do
hodkov.
• Osebni dohodki

Povprečni mesečni izpla
čani neto osebni dohodek na 
zaposlenega za obdobje ja
nuar - september 1987 je

znašal 215.788 din in je v pri
merjavi s preteklim obdob
jem večji za 122%; v primer
javi z gospodarstvom, kjer je 
bila dosežena enaka rast, pa 
nižji za 11.636 din.
• Sredstva za reprodukcijo

V sredstvih za reprodukci
jo, ki so bila ustvarjena v vi
šini 17.602 milijonov din, 
predstavlja amortizacija po
lovico vrednosti, drugo polo
vico pa ustvarjena akumula
cija.

V primerjavi z gospodar
stvom SRS je bila rast teh 
sredstev za 24 indeksnih 
točk večja od republiškega 
povprečja. Kljub nominalni 
veliki številki, pa je obseg 
sredstev za enostavno in raz
širjeno reprodukcijo vseeno 
majhen. Če upoštevamo sa
mo vrednost porasta zalog 
v devetih mesecih letos, to je 
za 31.937 milijonov din in če 
ne bi nabavljali nobenih no
vih osnovnih sredstev, niti 
obnavljali obstoječih, bi 
ustvarjena sredstva za repro
dukcijo zadoščala za pokritje 
polovice vrednosti poveča
nja zalog.

STRUKTURA CELOTNEGA PRIHODKA V SOZD EMONA V OBDOBJU I.-IX. 1987
v 000 din

Doseženo Doseženo Ind.
ELEMENTI 1.-9. 1986 1.-9. 1987 1987/1986

1 2 3 4

Celotni prihodek 174,970.127 380,974.338 218
Porabljena sredstva 145,967.307 317,217.358 217

Dohodek 29,002.820 63,756.980 220

Čisti dohodek 20,969.874 44,019.886 210

Bruto OD 14,537.115 33,768.989 232
Sklad skupne porabe 1,048.183 1,562.398 149
Rezervni sklad 951.847 2,184.580 230
Poslovni sklad 4,480.836 6,663.630 149
Izguba -48.107 -159.711 332

Sred. za reprodukcijo 8,884.867 17,601.902 198

Dohodek na delavca 2.451 5.179 211
BOD in SSP na delavca (v din) 1,316.882 2,870.137 218

USTVARJANJE CELOTNEGA PRIHODKA PO DEJAVNOSTIH v mio din
CELOTNI PRIHODEK STRUKTURA

ELEMENTI 1.-9. 1986 1.-9. 1987 Indeks 1.-9. 1986 1.-9. 1987

1 2 3 4 5 6

1. Kmetijstvo 12.750 26.949 211 7 7

2. Industrija 22.908 50.705 221 13 13

3. Zunanja trgovina 11.497 30.213 263 8 8

4. Trgovina na debelo 39.084 78.808 202 22 21

5. Trgovina na drobno 67.023 148.294 221 38 39

6. Gostinstvo in turizem 17.762 39.397 222 10 10

7. Inženiring 2.162 2.487 115 1 1

8. Ostalo 1.819 4.121 227 - 1 1

SKUPAJ SOZD 174.970 380.974 218 100 100

USTVARJENA AKUMULACIJA PO DEJAVNOSTIH v mio din
BRUTO AKUMULACIJA STRUKTURA

ELEMENTI 1.-9. 1986 1.-9. 1987 Indeks 1.-9. 1986 1.-9. 1987

1 2 3 4 5 6

1. Kmetijstvo 314 442 141 5 5

2. Industrija 484 787 163 8

3. Zunanja trgovina 1.407 2.620 186 23 27

4. Trgovina na debelo 224 752 336 4 8

5. Trgovina na drobno 1.971 2.805 142 32 29

6. Gostinstvo in turizem 1.702 1.999 117 26 21

7. Inženiring 48 24 49 0,8 0,5

8. Ostalo 81 144 179 1,2 1,5

SKUPAJ SOZD 6.231 9.575 154 100 100

OSEBNI DOHODKI PO DEJAVNOSTIH

Neto OD na delavca Reprodukt. spos.

DEJAVNOST Emona SRS Emona SRS

v din Indeks v din Indeks v % v %

1. Kmetijstvo 250.599 226 224.836 230 5,4 4,7

2. Industrija 258.295 252 220.765 221 8,4 7,5

3. Zunanja trgovina 308.342 252 332.945 234 11,3 8,2

4. Trgovina na debelo 197.063 194 255.567 229 6,3 7,2

5. Trgovina na drobno 204.518 221 218.840 226 8,1 7,7

6. Gostinstvo in turizem 192.398 223 209.085 220 7,0 7,1

7. Inženiring 335.580 221 312.283 227 3,5 5,4

SKUPAJ SOZD 215.788 222 227.424 222 7,7 7,5

• Izgube od polletja so bi
stveno zmanjšane

Visoke izgube ob polletju 
letošnjega leta, ki so bile 
v največji meri sezonskega 
značaja, smo zmanjšali za 
95%. Izgubo je ikazala le DO 
Angropromet, Čuprija, ki bo 
izgubo lahko pokrila v bre
me revalorizacijskih od
hodkov.
• Zaključek

Devetmesečni poslovni re
zultati SOZD Emona so se 
v primerjavi s prvim pollet
jem bistveno izboljšali, prav 
tako pa so boljši od rezulta
tov, doseženih v gospodar
stvu SRS.

Podrobnejše analize po 
posameznih organizacijah 
nam po drugi strani kažejo, 
da imamo še notranje slabo
sti in da se sprejeti ukrepi za 
izboljšanje poslovanja pre
počasi izvajajo.

Kljub temu, da nam najno
vejši ukrepi zveznih organov 
niso naklonjeni, da nas ne
prestano spremljajo admini
strativni posegi, sistemske 
spremembe in neurejeni, ter 
negotovi pogoji gospodarje
nja, bomo lažje premagovali 
vse te težave, če bomo izkori
stili prednosti in vse možno
sti, tako notranjih povezav, 
kakor tudi nastopa do zuna
njih poslovnih partnerjev, ki 
nam ga omogoča obstoječi 
emonski sistem.

Montažna stojnica, ki jih izdelujejo v DO Emona IPKO 
v Kamniku pod Krimom

Tako pa izgleda stojnica IPKO, ko je zaprta in blago v njej 
varno spravljeno in zavarovano pred vsemi meteorolo
škimi vplivi.

EMONA IPKO PREDSTAVLJA

Univerzalna stojnica
Stojnica, ki so jo izobliko

vali v Emonini delovni orga
nizaciji IPKO v Preserjah, 
oziroma v Kamniku pod Kri
mom je namenjena prodaji 
sadja, zelenjave, izdelkov 
drobne obrti, konfekcije in 
ostalega blaga, ki ga predaja
jo na tržnicah, sejmih, pred 
trgovinami in na ulici.

Vodilo pri oblikovanju 
stojnice je bila uporabnost, 
estetski videz in oblikovanje 
ugodnega delovnega okolja 
uporabniku - prodajalcu.

Uporabnost je zagotovlje
na z enostavnim transpor
tom stojnice (tovornjak, eno
osno prikolica, ki jo vleče 
osebni avto, na kratkih raz-

Razstava
v Čateških Termah

ČATEŽ ob Savi, 27. no
vembra - V avli hotela Ter
me je bila v počastitev dneva 
republike odprta razstava 
slikarskih del Genije Lipar- 
-Kadunc.

Genija je po poklicu orto- 
pedagoginja in dela na uni
verzitetni pediatrični kliniki 
v Ljubljani, kjer pomaga 
mladim bolnikom premagati 
domotožje z mentorstvom 
pri likovno kreativnih dejav
nostih.

Preteklo leto je pripravila 
v preddverju poslovne stav
be odmerno razstavo likov
nih in oblikovnih izdelkov 
mladih bolnikov. Za njen iz
viren pristop pri delu z mla
dimi bolniki je dobila vrsto 
priznanj.

V prostem času pa se Ge

nija Lipar-Kadunc umakne 
v svoj svet likovne umet
nosti.

Njene krajine, ki jih po 
Metki Simončič, umetnostni 
zgodovinarki, lahko uvrsti
mo v nadaljevanje izročila 
naših romantičnih krajinar
jev, poetičnih realistov, vse 
do današnjih ustvarjalcev, 
izpovedujejo izjemen obču
tek za lepoto in iskrenost.

Slikarska tehnika - slika
nje s tankimi lazurnimi na
nosi na presojno tkanino 
spominja na skrivnosti dalj
nega Vzhoda, razgibanost in 
dramatičnost slikarskih del 
pa kaže črvrsto vpetost 
v Slovensko pokrajino in 
obeta nadaljnjo rast in razvoj 
mlade umetnice.

P. G.

z enakim obdobjem preteklega leta.

Javni opomini
Diciplinsku komisija tozda Grand hotel Union Ljubija- 

naje po opravljeni javni obravnavi 2. novembra 1987 zaradi 
kršitev delovne discipline izrekla javni opomin delavcema: 

Aliči Rodrigues, čistilki v restavraciji in 
Andreju Kapli, natakarju v restavraciji.

* * *

Disciplinska komisija tozda Trgovska hiša Maximarket 
v Ljubljani, je na javni disciplinski obravnavi izrekla 
ukrep javnega opomina zoper delavca.

Pavla Plahčinskega, zaradi lažje kršitve delovne disci
pline, storjene s tem, da je dne 5. septembra 1987 na skla
diščni rampi pral svoj osebni avtomobil.

Disciplinska komisija TOZD Maloprodaja DO Emona 
Merkur v Ljubljani je po opravljeni obravnavi dne 19. 11. 
1987 izrekla disciplinska ukrep javnega opomina delavki: 

Anici OBLAK prodajalki-blagajniearki v marketu Titova 
82 zaradi kršitve delovnih obveznosti po čl. 153. 19 pravilni
ka o delovnih razmerjih TOZD.

daljah jo lahko prenašajo 
štirje ljudje), enostavnim se
stavljanjem in razstavlja
njem. Omogočeno je varno 
shranjevanje blaga, saj stoj
nico lahko zapremo in zakle
nemo.

Zaradi svoje oblike se lepo 
vključuje v arhitekturo 
mestnih jeder, kjer so sejmi 
vedno pogostejši način pro
daje (kramarski, bolšji, no
voletni in podobni). Ugodno 
delovno okolje prodajalca 
nudi poliesterska lupina, kj 
ga ščiti pred vremenskimi
vplivi, leseni pod, ki je obe
nem dno stojnice, razporedi
tev opreme (prodajni pum 
police) in v notranjosti stoj
nice vgrajena vodila polic na 
različnih višinah. Glede na 
vrsto blaga, ki bo prodajano, 
je mogoče opremo zamenjati 
ali dopolniti z ustreznimi ele
menti (zaboji, obešalniki, 
itd.).

Osnovno ogrodje stojnic6 
je izdelano iz poliestra, ki Je 
armiran s steklenimi vlakni- 
En pokrov in dve stranici 
skupaj kovičeni in nato vi)a' 
čeni na leseni podstavek- 
Podstavek (dno stojnice) r. 
skonstruiran tako, da se Pb 
zlaganju polovica zlo? 
v stojnico. Drugi pokrov J? 
na osnovo pritrjen s tečaji, k* 
omogočajo odpiranje in zap*" 
ranje stojnice. V odprtem 
položaju služi pokrov k? 
streha nad prodajalcem 
prodajnim pultom. Spoj ve' 
čaj) obeh pokrovov je izve
den tako, da je vodotese* 
v odprtem in zaprtem p°' 
žaju.

Vzdrževanja stojnice Prafe 
tično ni, ker je poliester * 
sam po sebi odporen na a1' 
mosferske neprilike. Lesen 
podstavek je zaščiten z lak 
lazuro, kovinski deli pa s. 
galvansko cinkani. Proda)!1' 
pult je prav tako kot ogrod) 
stojnice izdelan iz poliesti™ 
armiranega s steklenimi vla
kni, postavljen pa je na lese' 
nih nogah, ki sta zložljivi.

In še tehnični podatki: do. 
žina 2260 mm, širina l0. 
mm, višina 1800 mm ter tez 
230 kg. ,

Vse ostale informacije, ** 
jih nismo navedli, dobite P 
telefonu (061) 766-092 ali 
110 ali po teleksu: 31-205 » 
Emona. j

2 E-informator



■ BORUT ŠNUDERL

Više rada
»Poslovni rezultati prvih 

“evet meseci ove godine po- 
kazuju da smo znatno pove
čali obim i produktivnost ra
da, što znači, da smo i pored 
nepovoljnih uslova za rad 
ipak uspešno privredivali. 
Naime, naš ukupan prihod 
*e je povečao sa indeksom 
223, što uz prosečan indeks 
rasta cena na malo (214), 
Predstavlja realno povečanje 
Prometa i proizvodnje za 
® odsto. Ovaj je trend svaka- 
ko zadovoljavajuči, pokazu- 
JU da čemo sa sličnim ohra-

brujučim brojkama završiti 
1 ovogodišnji obračun poslo- 
va/y'a«, rekao je Borut Šnu- 
derl, predsednik poslovod- 
Pog odbora SOUR Emona, 
kod čega je posebno istakao 
lznimno pozitivan udeo izvo
za robe i usluga u ukupnom 
Prihodu. Ovaj zadnji seje po
večao sa 9,2 na 9,4 odsto 
v poredbenom periodu 86/ 

što izraženo u apsolut- 
Pim brojkama dajejoš lepšu 
s>iku.

Izvoz robe i usluga je prak- 
bcno dvostruko veti, a to je 
Svakako rezultat godina iz
voznih nastojanja i truda, 
mnogih organizacionih zah- 
vata, bolje medusobne pove
dnosti i sve veče angažova- 
Posti ljudi koji se bave pri- 
Premom robe za izvoz i ne
posredno prodajom ove robe 
{Usluga na stranim tržištima. 
JVaši spoljnotrgovinski rad- 
tici dobili su znatno više ro- 
re od emonske proizvodnje 
1 naših najboljih partnera. 
"Uslim da je tek sada došao 
lfeputak kad se počinju ose- 

nastojanja i dugogodiš- 
f1 dd oko organizacije unu- 
'Tašnje i spojino-trgo vinske 
Poreže. A naročito sledeče 
' tuje i 14 punktova u svetu 
koji vode brigu o efikasnosti 
Prodaje jugoslovenske robe 
^‘nostranstvu. Kad njih ne 
J bilo, danas bi teško izvo
zih.

Naša spoljna trgovina je 
~ zadnjem periodu mnogo 
Papravila za organizovanje, 
Ptvaranje bescarinskih trgo- 
jPa po celoj Jugoslaviji, 
.hoteli su natprosečno do- 
?n>. da našu trgovinu na ma- 
? j veliko, kao našu najjaču 
fOlatnost, koja takoder do- 
/o radi i ima solidne rezul- 
iaj®> ne hvahmo posebno.

Roda tak da samojedna na- 
81 to dizlocirana organizaci

, više alate
ja na kraju godine ima gubi- 
tak - i taj če se do kraja godi
ne pokriti, je sam po sebi do- 
voljno rečit, koji ne treba ni- 
kakav komentar.

Kao što je utvrdio i naš 
radnički savet sa ličnim do- 
hocima ne možemo biti 
u potpunosti zadovoljni. Za- 
što? Dugo smo bili pod gran- 
skim a i inače slovenačkim 
prosekom ličnih dohodaka, 
dok smo sada na i iznad pro- 
seka, što znači da dostižemo 
i pretičemo inflaciju. Mora 
nam biti potpuno jasno, kao 
što kaže stara uzrečica - za 
malo novaca malo muzike, 
ih drukčije rečeno loše plate 
nisu motiv za dobar rad. Iz 
ove spoznaje proizlazi to da 
se u narednoj godini mora
mo još više potruditi: sma- 
njiti troškove poslovanja, 
povečati produktivnost ra
da, više ostvariti, zato da mo
žemo dehti više plate. Naš 
zadatak je da pretičemo in- 
flatorna kretanja, ukratko 
moramo biti bolji od drugih, 
ako hočemo ostvariti ono 
više.

Nema sumnje da idemo 
putevima zacrtanog srednjo- 
ročnog razvoja, no tu mora
mo znati da se odnos društva 
prema trgovini i poljoprivre- 
di nije bitno izmenio, makar 
se o torne mnogo govori i pi
še. Od svih vehkih obečanja 
dobili smo malo novca za 
agrar i trgovinu.

Planiranje za 1988. godinu 
je prihčno teško, buduči da 
pouzdano znamo samo to da 
če uslovi privredivanja biti 
još teži od ovogodišnjih. 
Kakvi če biti pokazati če se 
tokom godine, bar tako iz- 
gleda. Sigurno če biti teže. 
Morati čemo dati sve od se
be, da naše privredivanje bu- 
de uspešno i da ostanemo iz
nad vode. Imamo još neke 
rezerve, naročito u vezi mar
ljivosti, snalažljivosti, po- 
boljšanja organizacije rada, 
medusobnog povezivanja 
i sl.

Doči če nove mere, mora- 
čemo se brzo prilagoditi. Ne
ma sumnje, kao što su več 
mnogi primetih da se pre- 
sporo prilagodujemo novim 
uslovima privredivanja, da 
sporo i nespretno reagujemo 
na svaku novinu, bha ona 
dobra ih loša za nas. Sto mo
žemo iz toga zaključiti? Da je 
naša organizaciona struktu

ra zastarela i spora, nema 
prave reflekse potrebne za 
dinamična vremena, kao što 
je ovo naše.

(Jbeden sam da čemo na- 
redne godine morati odlučiti 
i pristupiti organizacionim 
izmenama u okviru odred- 
enih OOUR i OUR u svrhu, 
da bi o vi povečah efikasnost 
svojeg privredivanja. Da h 
čemo morati ove OUR-e oja
čati i povezati medusobno, 
proučiti čemo i doneti odlu- 
ku. Ne radi se o formalnim 
reorganizacijama, več
o stvarnima, koje bi proizla- 
zile iz potreba da bi postigh 
veču efikasnost. To bi bile 
radne organizacije jedinstve- 
ne strukture, ih ojačane os
novne organizacije, gde se 
prema nekim predlozima ra
di o čisto praktičnim, a ne 
formalno pohtičkim vidici- 
ma ovakvog prestrukturi- 
sanja.

U narednoj godini bi se 
moglo dogoditi da neke naše 
organizacije radi pogrešnih 
ih negativnih mera žadu 
u crvene brojke gubitka, 
ukratko u poteškoče. Bilo

kad joj je dao podršku celo- 
kupan SOUR, kad je pomoč 
bila potrebna drugima, ta 
ista organizacija se je »na
pravila Engelza«. Svako po- 
redenje je moguče. Ukratko, 
nikoga nečemo ukinuti, ako 
utvrdimo da nije kriv za svo
je poteškoče.

Da bi napravih korak da
lje, da bi lakše nadvladah te- 
kuče i nadilazeče probleme, 
u beden sam da moraju svi 
rukovodeči radnici bitno vi
še raditi i napraviti nego do 
sada - tako kao i svak na 
svojem radnom mestu, tako 
u vertikalnom i horizontal- 
nom povezivanju i u svim 
drugim pravcima.

Još i to - uphv i moč SO- 
UR-a bih su do sada premalo 
iskorišteni. Tako se recimo 
dogada da se troje odvojeno 
dogovora ju s jednim istim 
gradevinskim preduzečem, 
umesto da nastupe zajednič- 
ki, da bi bih jači, efikasniji 
i da bi postigh još nešto - ni- 
žu cenu. Na području zajed- 
ničkog nastupa prema part- 
nerima moramo još puno to

DIETETIČNI IZDELEK
majhne energijske vrednosti,
vsebuje biološko visoko vredne sestavine hrane

dlcmofi
kojoj našoj organizaciji koja 
bi naišla na smetnje radi ne- 
odgovarajučih propisa, osta
le članice sistema priskočiti 
če sohdamo na pomoč. Ah 
ne tek tako, na pamet, več 
nakon prethodne analize, 
kojom če se dokazati da voe 
poteškoče proizlaze iz propi
sa, a ne lošeg poslovanja, ra
da i privredivanja. Time če
mo dokazati daje naš SOUR 
kao sistem homogena i čvr
sta cehna, koji zna u pravom 
trenutku svakoj svoj oj člani
ci kojoj je to potrebno pri
skočiti na pomoč. Jasno je 
da ova sohdarnost obavezu- 
je. Tako smo pre nekohko 
godina imah slučaj kad je 
jedna odredena organizacija 
nakon što se je opomogla,

ga napraviti. To je u prvom 
redu stvar organizacije i spo
sobnosti rukovodečih radni- 
ka, koji se moraju naučiti vi
še i bolje raditi, iskoristiti 
poslovne mogučnosti u okvi
ru svoje i srodnih delatnosti, 
da možemo zaraditi više no
vaca za dalji razvoj i plate.

Moramo biti svesni da je 
jačanje sistema Emone je- 
dan od naših prvih zada taka, 
koji nam obezbedoje optimi- 
stički pogled u budučnost, 
dalji razvoj i sohdamu po
moč kad za treba, sohdan po
ložaj u društvu i time odgo- 
varajuče dohotke.

Na prelazu u novu godinu 
svim radnicama Emone že
lim srečnu novu i optimizma 
punu godinu 1988.

informator
Srpskohrvatski
prilog

■ NAŠI JUBILEJI

15 godina 
Interne banke

LJUBLJANA, 24. novem
bra - Na svečanom zboru 
Interne banke Emona, koji 
se je održao u prostorijama 
hotela Union u Ljubljani, bi
li su prisutni delegati njenih 
osnivača - radnih i osnov
nih organizacija Emone, 
obeleživši radno i svečano 
petnaest godina postojanja, 
rada i razvoja.

Govornik na svečanosti 
bio je Igor Kadunc, direktor 
Interne banke Emona. 
U svojem govoru (objavljuje
mo ga u ovom broju poseb
no) dotakao seje važnijih do- 
gadEja u razvoju Interne 
banke i uloge pojedinih rad- 
nika, koji su u znatnoj meri 
doprineli ugledu i dobrom 
imenu, koje danas Interna 
banka Emona opravdano 
uživa.

U svečanom delu zbora 
priznanja za dugogodišnji, 
uspešan rad i saradnju pri- 
mili su dva pojedinca i dve 
radne organizacije.

Pismene plakete primili
su:

Mitja Svetelj za dugogo- 
dišnje vodenje i stvaralački

rad na dogradivanju siste
ma Interne banke Emona.

Jovan Miran za savesno 
vodenje kreditnog odbora 
Interne banke Emona i po- 
žrtvovnu operativnu sarad
nju na svim područjima de
lovanja Interne banke 
Emona.

Radne organizacije Emo
na Hoteli i Agroemona pri
mili su priznanje za korekt
no sprovodenje obaveza po 
usvojenim samoupravnim 
sporazumima na področju 
udruživanja sredstava za 
normalno finansiranje te- 
kučeg poslovanja i očuva- 
nja likvidnosti i na področ
ju udruživanja sredstava za 
ostvarivanje zajedničkog 
programa SOUR Emona.

Borut Šnuderl, predsed
nik poslovodnega odbora 
Emone je na kraju zbora pri- 
sutnima čestitao 15-godišnji 
jubilej, istakavši značaj po- 
drške članica Interne banke 
Emone, bez koje ne bi bilo 
moguče ostvariti sadašnji 
razvoj i uspeh, zaželevši 
i u buduče plodan i uspešan 
rad.

Z. G.

■ IZ RADA RADNIČKOG SAVETA 
SOUREMONA

I pored poteškoča 
optimizam za 
završni račun

LJUBLJANA, 26. novembra 
- Una toč poteškoča na koje su 
nailazile radne i osnovne organi
zacije tokom godine delegati rad- 
ničkog saveta SOUR Emona su 
prilikom pretresanja obračuna za 
prvih devet meseci ove godine 
izrazili optimizam u vezi zaključ
ka poslovanja (za ovu godinu.

Iscrpan pregled poslovanja iz- 
neo je Ivan Muhič, zamenik 
predsednika poslovodnog odbo
ra SOUR Emone. Najvažneje po
datke u vezi poslovanja u prva tri 
kvartala objavlj ujemo u ovom 
broju glasila posebno.

Donosimo takode anali zu po
slovanja sa investicionim sred- 
stvima.

U nastavku dnevnog reda rad
ničkog saveta delegati su ra- 
spravljali o rebalansu plana rad
ne zajednice SOUR Emona.
0 istom pitanju raspravjjali su
1 članovi poslovodnog saveta na 
sednici koja se je odražala 19. 
i 20. novembra u Portorožu, gde 
je Ivan Muhič obrazložio da je 
kod navedenog rebalansa finan
siranje bilo planirano uz s topu 
inflacije in višini 80 odsto, dok je 
ova u stvarnosti dostigla u prvih 
devet meseci više od 130 odsto.

Delegati radničkog saveta 
usvojili su i zaključak da se 
u skladu sa odredbama člana 66. 
Samoupravnog sporazuma o za- 
jedničkim osnovama i merilima 
za razporedivanje dohotka i či- 
stog dohotka na sredstva za lične 
dohotke i zajedničku potrošnju 
te njihovu deobu SOUR Emona 
u odbor radničkog saveta SOUR 
za lične dohodke i kadrovsku po
litiku imenuje sledeči članovi:

Ivan Muhič za predsednika od
bora, Franc Molan za pjegovog 
zamenika.

Imenpju se članovi: Valentin 
Jei, Tilka Muhič, Filip Dolinar, 
Miloš Zekar, Ferdo Cigale, Mira 
Dosič, Jelka Cigoj i Franc Bri
celj, a njihovi zamenici su Pavle 
Kogej, Slavica Alič, Slavica- 
Crnkovič, Marta Zalar, Janez 
Krall, Danilo Vitin i Jasna 
Zontar.

Odbor če rešavati pitanja koja 
spadaj u u nadležnost člana 66. 
navedenog sporazuma, njegov 
mandat traie dve godine.

Na kraju dnevnog reda delega
ti su u svrhu obnove sastava ime
novali i Komisiju za stvaralačke 
doprinose na nivou SOUR Emo
ne i to:

• iz oblasti proizvodnje
Franca Peterlina iz RO Agro

emona.
Milana Kovačiča iz Emoninog 

Kmetijskog kombinata Ptuj
Franca Keblera iz Emonine 

Mesne industrije Zalog i
dr. Karela Salobira iz Agro- 

emone

e iz oblasti inte nje ringa
Vitala Ahačiča iz Emona Inže

niringa

• iz oblasti trurlzma i hote- 
Ijerstva

Darka Vlaja iz Emona Glob- 
toura

Ivana Tomie iz čateških Termi
Bogdana Lipovšeka iz Emona 

Hotela,

• iz oblasti trgovine
Antona Kramara iz Emona 

Blagovnega centra
Aljošu Žorga iz Maximarketa
Mariju Jaklič iz Maloprodaje
Damjana Štucina iz Emona 

Commerce

• iz pravne službe 
Janeza Riglera

e iz radne zajednlce SOUR 
Emona

inž. Borisa Kristančiča
Andreja Juga, direktora raz

voj nog sekto ra.
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■ Z OBISKA V KMETIJSKI ZADRUGI EMONA

Preseženi načrti
(Nadaljevanje s 1. strani)

ne usmeritve potekajo raz
meroma dobro, nekaj nam 
jih ni bilo moč uresničiti ali 
pa so še v fazi uresničevanja 
in razvoja. Uspešni smo bili 
v zadružni enoti na Črnučah, 
manj v Komendi a bolje 
v Kamniku, kjer smo preno
vili stavbo na Trgu talcev. Tu 
smo pridobili nov poslovni 
prostor, na novo pa smo 
zgradili solidno odprto skla
dišče pri zgornji železniški 
postaji kjer imamo na voljo 
tudi nakladalno-razkladalno 
rampo.

V zadružni enoti Domžale 
smo pričeli graditi novo 
stavbo s poslovnimi prostori 
in skladišči kar bo znatno 
pripomoglo k boljšemu delu 
in boljšim poslovnim rezul
tatom.
Zadružna enota 
Komenda

Zadružno enoto v Komen
di, ki sodi med najstarejše 
v Emonini Kmetijski zadru
gi, vodi Ivo Pintar, ki je 
Emoni zvest že 32 let. Tu 
v Komendi mu teče že tride
seto leto dela, predno pa je 
prišel v Komendo pa je delal 
dve leti v Smledniku.

»V naši zadružni enoti je 
včlanjenih okrog 170 kmetov 
od teh je 40 socialno zavaro
vanih preko zadruge,« pravi 
Ivo Pintar.

pred leti, ko so kmetje gradi
li in obnavljali hleve, silose 
in druge v kmetijstvu po
trebne objekte. Letos bodo 
sklenjene verjetno štiri po
godbe, v višini 28 milijonov 
dinarjev, gre za adaptacijo 
dveh hlevov, nakup strojev 
in zgraditev gnojne jame,« 
meni Ivo Pintar.

Takaj posojila so obreme
njena z 50 odstotnimi obrest
mi. Več se kmetijci poslužu
jejo kratkoročnih kreditov in 
avansov, saj je za gotovinsko 
posojilo prišteti še 132 od
stotne obresti.

Kaj dela 
pospeševalec?

Mladi inženir agronomije 
Anton Jagodic dela že dve 
leti kot pospeševalec v za
družni enoti v Komendi. 
Premalo imamo prostora, da 
bi v podrobnosti opisali de
lo, ki ga opravlja pospeševa
lec v zadrugi. Poskušali bo
mo na kratko nanizati nekaj 
najpomembnejših del, ki jih 
opravlja. Pospeševalec je ti
sti delavec v zadrugi, ki je 
v stalnih stikih skozi vse let
ne čase s kmeti zadružniki. 
Na obiskih pri zadružnikih 
sklepa letne pogodbe. Na 
podlagi izkušenj in dognanj 
skupaj s kmeti izbira ustrez
na semena, na podlagi analiz 
vzorcev zemlje svetuje in 
predlaga ustrezna gnojila. 
Skupaj s kmetovalci preiz-

članstva Kmetijske zadruge 
Emona, od tega jih je osem iz 
zadružne enote Komenda.

Dokajšno zanimanje je pri 
mladih zadružnikih za stro
kovne izlete in ekskurzije. 
Tako so bili mladi zadružni
ki med obiskovalci sejma 
v Grazu, obiskali pa so tudi 
Prekmurje.

Na obisku pri Štrcinu
Na kmetiji Toneta Ravni

karja, člana Kmetnske za
druge Emone, »pri Štrcinu« 
mu pravijo po domače, so pri 
hiši kar trije Antoni. Dedek 
Tone, oče Toni in sinček ozi
roma vnuček Tonček drugo- 
šolček. K družini moramo 
prišteti še babico Marijo, 
mamico Marijo, petletnega 
Mihca in dvoletno Urško.

Tone Ravnikar sodi med 
trdnejše kmetovalce in je 
med naj starejšimi zadružni
ki, poleg tega pa je tudi pred
stavnik odbora zadružne 
enote Komenda. Letno odda 
70.000 litrov mleka, deset go
vejih pitancev ter okrog 40 
ton semenskega krompirja.

V dveh prostornih sodob
nih hlevih je privezano 16 
krav molznic, 12 telic, 22 
mladih bikcev, za nameček 
pa so še štirje telički. Krave 
so dobre mlekarice saj na
molze boljša kar 5.500 litrov 
mleka letno.

Krmo za govedo pridelajo 
sami, letos so dokupili le ne-

Obadva menita: »Vsak naj 
dela svoje dobro in pošteno 
pa bo bolje vsem skupaj. To
ne je za zadrugo in za skup
nost. Dobro se spominja 
dnevov pred štiridesetimi le
ti, ko je z volmi odšel po 
strešno opeko za zadružni 
dom v Lukovico. Danes to 
ne predstavlja nobenega 
problema, takrat pa se je 
z volmi zamudil ves dan in se 
je v Komendo vrnil v trdem 
mraku.

Mini farma prašičev 
v Zagorici

V zagorici, zaselku 6 kilo
metrov oddaljenem od Ra
domelj, je naprodaj zapušče
na kmetija. Franc Globoč
nik in njegova žena Anica 
sta jo kupila in na njej sku 
paj s Centrom za biotehni
ško svetovanje iz Komende, 
Emonino Kmetijsko zadru
go ter Emoninim Inženirin
gom zgradila prvo mini far
mo za vzrejo prašičev v dom
žalski občini. Z gradnjo sta 
pričela meseca aprila, danes 
pa je farma že naseljena in 
v hlevih je že okrog 100 mla
dih pitancev, v posebnih 
hlevčkih pa ima že 10 ple
menskih svinj za razplod.

Zmogljivost takšne farme 
je 22 plemenskih svinj, en 
merjasec ter letno 360 25-ki- 
logramskih pujskov in 300 
pitancev po 100 v enem tur

Pastirja ovčarske skupnosti Zg. Tuhinj Luka (levo) in Mil« 
pred hlevi prezimovališča pod gradom Črnelo. V hlevih so 
le ovce z jagenjčki ostale so kljub poznemu letnemu času 
še na paši.

nusu. Prednosti takšne mini 
farme so nesporne. Shema 
zaprtega sistema shranjeva
nja gnojevke omogoča po
stavitev prašičjerejske proiz
vodnje brez onesnaževanja 
okolja. Vsa gnojevka se s pri
dom uporabi kot gnojilo, 
zmogljivost farme pa je že ta
ko prilagojena obdelovalne
mu zemljišču posestva.

Pri gradu Čemelo se 
pase 600 ovac

Ena izmed dejavnosti, ki ji 
v Emonini Kmetijski zadru
gi v zadnjem času posvečajo 
vedno več pozornosti je ov
čarstvo. V zimskem centru

v neposredni bližini gradu 
Čemelo prezimuje okrog 600 
ovac Ovčarske skupnosti Zg' 
Tuhinj, ki sodi v okvir Emo- 
nine Kmetijske zadrug«' 
V maju mesecu odženo pa- 
stirji ovce na Bibo planino, 
kjer se pasejo do novembra, 
ko jih priženo v dolino, 
v prezimovališče. Pastirja 
Luka in Mile, oba sta doma 
iz okolice Travnika budno 
pazita na ovčke tako na pla
nini kot v dolini pri tem Pa 
jima izredno prizadevno po
maga kuža Bobi. Čeprav Bo
bi ni rojen ovčar, se je svoje 
stroke tale o navadil, da bi 
Luka in Mile brez njega kar 
težko shajala. Zvone Gjurin

Pri Štrcinu, po domače sc je v hiši vsedla za mizo vsa družina, le Urška se je vsedla 
mamici v krilo.

V trgovino zadružne enote v Komendi so pripeljali 25 ton cementa, poslovodja Boris 
Kalan in prodajalec Gregor Perne sta zavihala rokave in ga ročno vskladiščila, preko 
celega leta ga večkrat preložita okrog tisoč ton.

V zadružni enoti je zapo
slenih 7 delavcev. To so vo
dja enote, pospeševalec, bla
gajnik, trije delavci v trgovi
ni in molzni kontrolor.

V Ljubljanske mlekarne 
dostavijo letno en milijon 
800 tisoč litrov mleka, 130 do 
140 glav mlade pitane govedi 
oddajo mesni industriji, za
družniki pridelajo okrog 300 
ton semenskega krompirja, 
400 ton industrijskega krom
pirja ter okrog 100 ton jedil
nega. Sem prištejemo lahko 
še okrog 30 ton pšenice, za 
MIZ pa vzrede 100 govejih 
pitancev. Med člani enote je 
nekaj trdnih kmetov, ki se 
lahko pohvalijo z nadpov
prečnimi uspehi sem - sodi
jo kmetovalci kot so Burger, 
Ravnikar, Zadnik, Korit
nik, Zadrgal, Korbar in še bi 
lahko naštevali.

»Pomembno vlogo odigra
va pri nas naša Hranilno-kre- 
ditna služba. Posebno po
membna je bila ta služba

kuša vegetacijo raznih sort 
žitaric. Letos so v Komendi 
naprimer posejali na raznih 
območjih 6 sort ozimnega 
ječmena. Skozi ves čas je tre
ba sedaj spremljati uspeš
nost posamezne sorte.

Kot je povedal Anton Ja
godic je ena izmed nalog po
speševalca, da skrbi tudi za 
strokovno izobraževanje 
kmetov ter za družabno ak
tivnost. Tako so imeli v za
družni enoti v Komendi štiri 
strokovna predavanja za 
kmetijce, kuharski tečaj za 
kmečke žene v Repnjah, 
v sosednji Avstriji v Velikov
cu pa je letos že drugič po 
vrsti obiskovalo večje število 
slušateljev 10-mesečno go
spodinjsko šolo. Iz zadružne 
enote v Komendi dve mladi 
zadružnici.

V prostorih Biotehnične 
fakultete iz Ljubljane obi
skuje dvoletno - večerno šo
lo za mlade kmete več kot 40 
slušateljev, 26 mladih je iz

REFERENDUMI V EMONI

Cenlromerkur v bodoče
kaj tropin, na dveh hektarih 
pa so posejali ječmen, ki ga 
bodo uporabili za krmo.

»Problem je v tem, da 
kmetje kreditiramo naše 
kmetijstvo. Za lani oddani 
krompir smo dobili izplača
no šele letos meseca maja.
Za pridelke, ki smo jih odda- —^ 4 A Mg (F IIenovita Uu
nov dinarjev, dolgujejo pa 
nam še 630 milijonov dinar
jev. Če upoštevamo, da smo 
morali sejati spomladi, gno
jiti, osipavati, krompir izko
pati, prebrati in postoriti vse, 
kar je potrebno in če k temu 
prištejemo še inflacijo, je ra
čun v našo škodo na dlani,« 
je dejal Tone Ravnikar. Če 
mislimo pošteno, je kakršen
koli komentar nepotreben.
Podoben račun ima kmeto
valec, ki oddaja mleko, pla
čanega pa dobi ob koncu 
meseca za nazaj.

Dedek Tone in mladi go
spodar Toni sta si edina.

V hlev mini farme za prašiče v Zagorici so se že vselili pujski, okrog 100 jih je, zraven pa 
še 10 plemenskih svinj in en merjasec. Rejec Franc Globočnik bo moral postoriti le še 
nekaj lepotnih del in farma bo popolnoma nared.

LJUBLJANA, 23. novem
bra - Komisija za izvedbo 
referenduma TOZD Centro- 
merkur je objavila rezultate 
referenduma za izločitev nji
hove TOZD iz sestava DO 
Emona Merkur Ljubljana in 
organiziranju enovite delov
ne organizacije Centromer- 
kur Ljubljana.

Delavci so se na referendu
mu 19. novembra z veliko ve
čino (94%) odločili za izloči
tev iz DO Emona Merkur in 
tako bo Centromerkur od 1. 
1. 1988 dalje posloval kot 
enovita delovna organiza
cija.

Dogodki neposredno pred 
referendumom so potekali 
takole: Direktor TOZD Cen
tromerkur Dušan Eržen je 
delavskemu svetu predlagal, 
da obravnavajo osnutek ela
borata o izločitvi TOZD Cen
tromerkur prodaje na drob
no o. sub. o. iz sestava DO 
Emona Merkur.

Delavski svet je na seji 30. 
9. 1987 obravnaval navedeni 
osnutek in sprejel sklep, da 
ga posreduje delavcem 
TOZD v 15-dnevno javno 
razpravo.

Na pobudo občine Ljublja- 
na-Center je bila javna raz
prava podaljšana še za 15 
dni.

Poslovodni odbor SOZD 
je 12. oktobra imenoval stro
kovno komisijo, ki je pripra

vila pripombe na osnutek 
elaborata o izločitvi TOZD 
Čentromerkur iz sestava DO 
emona Mekur.

Družbeni pravobranilec 
Ljubljana je predlagateljem 
elaborata o izločitvi predla
gal, da se gradivo ustrezno 
dopolni in uskladi z določili 
zakona o združenem delu.

O nameravani izločitvi, 
vzrokih in posledicah so raz
pravljali na:

- razširjenem strokov
nem kolegiju delovne orga
nizacije ob udeležbi pred
stavnikov Poslovodnega od
bora SOZD

- skupni seji akcijske 
konference zveze komuni
stov in zveze sindikatov DO

- izredni seji delavskega 
sveta delovne organizacije

- izvršnemu svetu občine 
Ljubljana - Center

- delavskih svetih TOZD 
v sestavi delovne organiza
cije

Na vseh teh setankih je bi
lo delavcem Centromerkuija 
predlagano, da ponovno pre
tehtajo svojo odločitev, saj 
izločitev nikakor ne zagotav
lja boljše perspektive, preje 
obratno in si naj še naprej 
skupaj z ostalimi delavci te 
naše ntijvečje delovne orga
nizacije prizadevajo za vse 
večjo racionalizacijo dela in 
doseganje čimboljših skup
nih rezultatov.

Delavci TOZD Centrom«!’ 
kur so navajali kot poglavij 
ne vzroke zapostavljeno6, 
pri pridobivanju investicij' 
s kih sredstev iz združena 
sredstev in da se je v P1* 
majhni meri, oziroma prePj; 
časi upoštevalo njihove zan 
teve za racionalnejšim posl« 
vanjem.

Na osnovi tega prepričanj 
so se delavci TOZD Centrj! 
merkur tudi odločili za oba 
kovanje lastne enovite <* 
lovne organizacije. . ■„

V skladu s to odločitvijo ! 
delavski svet delovne or«8 . 
nizacije že imenoval komi6 
jo za pripravo predloga . 
ureditev medsebojnih prav, 
in obveznosti med TO*" 
Centromerkur, ki se izloča 
DO Emona Merkur in osta* 
mi TOZD v okviru delov*1 
organizacije. ,e

Akcijska konferenca zv« . 
komunistov in zveze sin“ 
katov delovne organizacg 
pa je zadolžila svoje preds«2j 
stvo, da pripravi anali® 
o pravih vzrokih izločitve-

Pri izločitvi TOZD Centi 
merkur je posebej zanirm 
dejstvo, da tako delovna % 
ganizacija Emona Mera 
kot TOZD Centromerkur P j 
slpjeta pozitivno in se v sv j 
dejavnosti uvrščata n?., 
boljše slovenske organi*' 
cije. x

Pavel Grožb’

4 E-informator
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Ob 15-letnici Interne banke Emona
V veliko veselje mi je čla

nice in člani zbora, drage so
delavke in sodelavci, dragi 
gostje, da lahko skupno z ne- 
kgj besedami in skromnimi 
Priznanji, proslavimo 15-let- 
nico Interne banke Emona.

15 let ni v tem letu, ko 
Praznuje Emona 40 let, kakš
na posebna starost. Petnajst 
let tudi ni posebna starost 
Pri človeku, pri katerem so 
Pa to burna leta, polna novih 
spoznanj in začetek prve fa
ze dozorevanja.

Interna banka je danes po 
letih formiranja, skoraj ne
nehnega vzpona in prevze- 
mahja novih funkcij v siste- 
niu, v položaju, da moramo 
slediti raznim predpisom, ki 
nas po vrsti omejujejo 
v opravljanju tistih osnovnih 
funkcij, za katere so se borili 
judi ustanovitelji te banke. 
Zahteve, da interne banke 
delajo samo tisto, kar smejo 
tudi same OZD ali pa še celo 
nianj, nas postavljajo v polo- 

ko mnogi mislijo, ds lah- 
ao sami bolje opravljajo 
funkcijo, ki smo jo v Emoni, 
°p ustanovitvi določili inter
ni banki in za katero smo se 
opredelili v naših samou
pravnih aktih. Pa vendar nas 
dosedanji razvoj uči, da ni- 
Kpli v dosedanjem delovanju 
ni bil razvoj brez takšnih in 
drugačnih problemov. To 
nas zavezuje, da v nobenem 
trenutku ne zapadamo v ma- 
lodušje, ampak da iščemo re- 
Sltve, s katerimi bomo našli

takšne metode in načine de
la, ki bodo skupek skupnih 
interesov večine OZD in tudi 
optimalne rešitve za SOZD 
kot celoto.

Prav je, da se ob takem tre
nutku ne pogovarjamo samo 
o današnjem stanju, čeprav 
sem ga opredelil najprej. 
Vzrok za to je, da je interna 
banka tu, da danes proslav
ljamo njeno 15. letnico. To že 
samo po sebi pomeni obvezo 
za nadaljnje uspešno delo.

Kot vsak živ organizem 
ima tudi interna banka dan, 
ki ga lahko štejemo za zače
tek njenega življenja. Ta da
tum je 2. oktober 1972, ko je 
po predhodnih pripravah za
čela poslovati z internimi ra
čuni. Kronika tistih dni in let 
je bogata z datumi. Podatki 
o tem so dostopni v poročilih 
ob proslavi desetletnice in 
kroniki Emone. Bolj kot to, 
bi želel povdariti njeno pi
onirsko vlogo, ki jo je odigra
la v teh začetnih letih. Biti 
med prvimi, biti model, po 
katerem se zgledujejo drugi, 
ni lahko. Danes ko veliko go
vorimo o inovacijah, prema
lo pomislimo tudi na vse ti
ste inovacije, ki jih je tedanje 
vodstvo uvajalo v svoje delo
vanje in poslovanje, ki so 
vzrok, da so jo drugi jemali 
za vzor v svojem delovanju.

Interno banko so ustanovi
li ljudje. Bila je in je pred
vsem skupna volja in delo 
ljudi, ki so zaposleni v njeni 
delovni skupnosti. Zaradi te

ga je potrebno govoriti tudi 
o delavcih, ki so vsak po svo
jih močeh prispevali k ugle
du, ki ga je imela in ga ima 
tudi še danes. Ko danes gle
dam na te čudovite ljudi, 
s katerimi sem imel priliko 
sodelovati pri delu in z neka
terimi upam, da bom lahko 
še dolgo sodeloval, bi želel 
vsakemu posebej stisniti ro
ko in se zahvaliti. Koliko te
žav jim je stalo na poti, koli
ko ovir, da je interna banka 
postala to kar je danes. Ko 
sem prebiral raziskavo, ki je 
bila opravljena v Agroemo- 
ni, ki je podžgala mnenja 
o SOZD, se mi je utrnila mi
sel, da pravzaprav zaposleni 
v interni banki samo sluti
mo, kako velik pomen ima 
na združenost v SOZDU.

Uporabil sem besedo, ki jo 
pogosto uporablja tov. Sve- 
telj. Vedno jo povdaija z ne
kakšnim zanosom. Postavi 
jo tja, kjer naj bi imela naj
večji pomen, ko se vedno za
veda, da združeni lahko do
segamo več. To je bilo njego
vo vodilo polnih 14 let, ko je 
ustanavljal in vodil interno 
banko. To je bilo tudi njego
vo vodilo, ko je razmišljal 
o »inovacijah« na področju 
združevanja sredstev, ko je 
moral o pravilnosti svojih 
pogledov prepričevati tudi 
politične strukture. Veseli 
me, da ostaja tak tudi sedaj 
in nam stoji ob strani oziro
ma bolje, ko mu komaj sledi

mo v iskanju odgovora za iz
zive današnjega trenutka.

Vedno se razveselim, ko 
v hodnikih »Emonke« sre
čam vlada Brišnika, s kate
rim sem imel priliko pogo
varjati se o interni banki nje
govih dni, ko je bil Svetelje- 
va desna roka. Ali sploh ob- 
stajajo danes delavci kot on? 
Pa ni bil sam. Veliko je bilo 
sodelavcev, ki so odšli na za
služen počitek od papirjev, 
obrazcev, formulaijev. Veli
ko jih je, ki ostajajo z nami še 
v naprej.

In precej nas je, ki smo pri
šli ali bolje nas je pripeljal 
Mitja Sveteti, kasneje, ki po 
najboljših močeh skušamo 
voditi in razvijati interno 
banko v naprej. Ni nam lah
ko vzdrževati ugled, ki ga je 
imela in ga ima Interna ban
ka Emona. Vendar veijame- 
mo, da bomo uspeli. To, kar 
lahko zagotovimo je, da bo
mo tudi v naprej vlagali del 
sebe v interno banko, tako 
kot so to storili naši pred
hodniki.

Obletnice so priložnost tu
di za proslave, govore, nagra
de in podobno. Delavci in
terne banke smo se odločili 
in na delavskem svetu spre
jeli sklep, da se zahvalimo 
dvem posameznikom za so
delovanje, kakršnega si želi
mo še v naprej in tudi od 
drugih. Sodelovanje, zaradi 
katerega moramo sicer tudi 
mi vedno znova razmišljati, 
preračunavati, delati. Obe
nem pa vemo, da jih lahko 
povprašamo za mnenje, ker 
vemo, da nam bodo z odprto 
besedo pomagali najti naj
boljšo rešitev.

Odločili smo se, da enako 
priznanje podelimo tudi dve
ma delovnima organizacija
ma, o katerih moramo prav 
tako veliko razmišljati in de
lati, pa vendar skupni uresni
čujemo skupne dogovore, 
skušamo najti takšno sode
lovanje, da bomo dosegli 
večjo stopnjo združenosti 
v SOZDu Emona kot celoti.

Nnj s stavkom v katerem je 
ključna beseda delovanje in
terne banke v preteklosti in 
upam v prihodnosti, zaklju
čim ta nagovor. Rad bi se 
zahvalil vsem dosedanjim in 
sedanjim delavcem interne 
banke za njihov del pri
spevka.

Osebna izkaznica 
Interne banke

Interna banka Emona je ena od naj starejših internih bank 
v Sloveniji. Začetki njenega delovanja segajo v leto 1972. 
Ker tedaj še ni bilo zakonskih predpisov za poslovanje 
internih bank, je bila interna banka Emona organizirana kot 
posebna organizacijska enota v sestavu skupnih služb za 
izvajanje finančne funkcije. Po zakonu o temeljih bančnega 
in kreditnega sistema iz leta 1977 je interna banka organizi
rana kot samoupravna finančna organizacija. V skladu s tem 
se je spreminjal obseg poslovanja in število zaposlenih 
delavcev v delovni skupnosti interne banke. Trenutno je 45 
zaposlenih, ki opravljajo vsa potrebna dela in naloge DS IB.

Ustanoviteljice SOZD Emona, ki so istočasno tudi ustano
viteljice interne banke opravljajo preko nje svoje finančno 
poslovanje, medsebojno kreditiranje in združevanje sred
stev za uresničevanje skupno dogovorjenih programov.

Poslovanje interne banke je najbolj neposredno razvidno 
iz bilance sredstev in virov sredstev.

Interna banka Emona si prizadeva, da bi s svojim poslova
njem omogočila boljše gospodarjenje in večjo usklajenost 
blagovnih in denarnih tokov in na ta način dosegla čim boti 
gospodarno financiranje tekočega poslovanja in trajno lik
vidnost.

Kakšno vlogo ima interna banka Emona pri združevanju 
sredstev za kratkoročno poslovanje nam povedo številke 
o depozitih in iz teh sredstev odobrenih likvidnostnih kre- 
dltov- v 000 din
Leto 1982 1983 1984 1985 1986
Depoziti
LK

336.715
908.526

531.794
966.281

895.942
1,475.094

2,006.634
2,198.597

2,213.313
2,702.485

V devetih mesecih 1987 so ustanoviteljice združile pri 
interni banki v povprečju 3,4 milijarde din prostih kratko
ročnih denarnih sredstev. Zaradi ohranjanja svoje likvidno
sti pa so črpale v povprečju 6,2 milijarde din likvidnostnih 
kreditov.

Iz pregleda je razvidno, da je še vedno precej ustanovite
ljic, ki nimajo dovolj lastnih sredstev za tekočo likvidnost, 
možnosti za najemanje kratkoročnih kreditov pa so vedno 
slabše tako pri temeljnih bankah (zaradi njihove restrik
tivne politike) kot pri ostalih uporabnikih družbenih sred
stev.

Interni banki predstavljajo poleg depozitov, združenih 
sredstev rezerv in skupne porabe dodaten vir za likvid
nostne kredite tudi hranilne vloge delavcev v SOZD Emona. 
Od skupnega števila vseh zaposlenih v SOZD, jih ima pri
bližno 46% zaposlenih svoje hranilne knjižnice pri interni 
banki, ostali pa imajo tudi tekoče račune ali hranilne knji
žice pri drugih bankah.

Ustanoviteljice najemajo preko interne banke tudi selek
tivne kredite. Teh kreditov je bilo v povprečju v letošnjih 
devetih mesecih 12,5 milijarde din.

V vseh teh letih ima interna banka pomembno vlogo tudi 
pri združevanju sredstev za razvojne naložbe.

Začetki tega združevanja segajo v začetek poslovanja 
interne banke, vendar se je sistem skupnega načrtovanja 
investicij in združevanje sredstev za njihovo realizacijo kre
pil vse do današnjih dni. To nam ponazarjajo številke o zdru
ženih sredstvih za investicije: ^ di

Leto 1982 1983 1984 1985 1986 ocena 87
Zdr. sred. 238.573 188.289 206.122 180.785 859.459 714.049

Obseg poslovanja se nenehno širi. Interna banka opravlja 
čedalje pomembnejše posle finančne funkcije, zato se 
delovna skupnost interne banke usposablja z nabavo 
ustrezne računalniške opreme za kvalitetnejše in opera tiv- 
nejše planiranje, spremljanje in analize finančnega poslova
nja ustanoviteljic in interne banke. Snežana Antič

Analiza poslovanja z investicijskimi sredstvi
ho 31.10.1987 je bilo v SOZD Emona skupaj vloženih v osnovna 

jf®dstva 10.741 milijonov din. To pomeni 40% planiranih sredstev.
Pa smo izpolnjevali plan po posameznih vrstah vlaganj in 

'akšne vire finacirarga smo dosegli, pa kaže naslednja razpredel
nica:

v mio din
rsta vlaganj Skupaj ZS Kred. 

in 
drugi

^°ve investicije

plan
dosež.

1.526
1.436

564 176 786
655 374 407

j^0rni. obnova OS 
^°sn. črede

plan 
dosež. 5.753

20.206 6.265 2.233 11.706 
2.848 316 2.589

plan
dosež.

5.033 5.033 
3.552 3.552

kuPai
plan 26.765 11.862 2.409 12.494

dosež. 10.741 7.055 690 2.996

l hb teh podatkih bi se bilo dobro zamisliti, zakaj je tako, posebno 
y je pred vrati leto 1988 in z njim čas planiranja in priprav novih 

®hskih dokumentov. Vzrok takega stanja ni samo slabo izpolni e- 
|j*bie zastavljenih ciljev, ampak tudi to, da po eni strani prijav
ijo v letni načrt veliko preveč investicij, ki še niso dozorele za 
jjdbo, po drugi strani pa v letnem načrtu prav zaradi tega, ker je 

Preveč negotovih investicij, niso usklajeni viri financiranja in 
esticljske želje.

ajf nadaljevanju bomo podrobneje osvetlili uresničevanje letnega 
*ha investicij po posameznih vrstah vlaganj.

^Vesticije v teku
31. io. 1987 je bilo za dokončanje investicij, ki so bile začete 

V'!etu 1986, porabljenih 1.436 milijonov din, kar je 93% od v ta 
kot 6n predvidenih sredstev. Precej investicij je tako zaključenih, 
V^Lnpr. trgovina Cerklje v DO Posavje, rekonstrukcija mlekarne 
D-hZD Mlekarna DO KK Ptuj in še nekatere. Druge pa se bodo še 

aiievale kot npr. obnova in sanacija vinogradov v DO KK Ptuj, 
Ql Pa vlaganja v PCP v hotelih in na mejnih prehodih v TOZD 

a ‘td. DO Hoteli Jadran je tudi bogatejša za novi hotel Labi- 
faradi podražitev med letom, ki so večje, kot smo mogli 

lt^ **tku leta predvidevati, je fizična izpolnitev plana seveda nižja

^Ve investicije
dji;0 k°hca oktobra smo porabili za nove investicije 5.753 milijona 

• o*. 66% od zanje predvidenih sredstev, kar pomeni komaj 28%

sredstev namenjenih za vse nove investicije v celotni SOZD. Pri 
investicijah, ki pa so se začele izvajati, pa seveda beležimo izdatne 

■ podražitve.
Sicer pa so v posameznih organizacijah pričeli z naslednjimi 

novimi investicijami:
DO Agroemona TOZD Poljedelstvo Govedoreja je poleg običaj

nih nakupov kmetijske opreme zgradila dve sušilnici za seno na 
farmah Pšata in Vodice, z reciklažo gnojevke so začeli reševati 
ekološki problem na farmi v Ihanu, v TMK pa so postavili silos za 
gotove izdelke in montirali novo mostno tehnično.

DO Kmetijska zadruga namerava preseliti skladišče zadružne 
enote Domžale v nove prostore v Jaršah, za kar bo potrebno še 
nekm dodatnih sredstev.

V Mesni industriji še nadalje nakupujejo opremo, nadaljujejo 
z rekonstrukcijo zorilnih komor, rekonstruirajo kotlarno, uredili 
pa so tudi perišče.

V DO Rlbarstvo obnavljajo vališča in bazene v ribogojnici Dra
gomelj.

Investicijska dejavnost v DO KK Ptuj je raznolika. Tako v mejah 
možnosti tečejo nakupi zemlje, agromelioracije in izgradnje nama
kalnih sistemov ter obnove in sanacije vseh vrst nasadov od 
hmelja, sadnih dreves do vinogradov. Največ sredstev so v te 
namene vložili v TOZD Slovenske gorice Haloze in TOZD Drav
sko polje. Na farmi prašičev so pričeli urejati čistilne naprave 
v TOZD Tovarna močnih krmil pa so pričeli z eno večjih investicij.’ 
Uredili bodo namreč linijo za proizvodnjo ribje hrane (I faza) 
vzporedno pa kupujejo tudi laboratorijsko opremo. Tudi II faza 
rekonstrukcije mlekarne je ena vetjih investicij v letošnjem letu. 
Urejajo še zbiralnice mleka, da si bodo zagotovili dovolj surovine 
za svojo proizvodnjo. Sicer pa v DO KK Ptuj v okviru svojih 
možnosti nabavljajo opremo za kmetijstvo, dopolnjujejo računal
niško opremo in vlagajo v gostinsko turistične kapacitete.

DO IPKO stoji pred odločitvijo, v katero smer bi bilo najbolje 
usmeriti svoj razvoj, da bi v bodoče kar najbolje gospodarili. Sicer 
pa so pričeli s pripravljalnimi deli za izgradnjo hale po požaru.

Glavnina investicijskega dogajanja v DO Commerce se vrši 
v TOZD Obala, kjer urejajo proste carinske prodajalne na mejnih 
prehodih in v hotelih kot investitorji in s sovlaganjem. Sicer pa 
nakupujejo tudi računalniško opremo in opremo za odkupne po
staje.

V DO Merkur tečejo nove investicije po predvidevanjih le 
v TOZD Maksimarket, kjer pospešeno na novo opremljajo B etažo, 
saj bodo prav hitro pričeli tudi z II. fazo rekonstrukcije te etaže. 
Investicija pa je uvrščena v rebalans letnega načrta investicij.

DO Jestvina je bogatejša za novi market v Livadah - Izola, ki bo 
povečal njeno prodajno površino.

Dodatne prodajne površine bodo pridobili tudi v DO Dolenjka, 
ko bodo prostori SDK preurejeni v prodajalno. Tudi ta investicija 
je uvrščena v letni načrt investicij z rebalansom.

V DO Hotelih so letos adaptirali bistro Hotela Slon, sicer pa se

največ dogaja v TOZD Terme Čatež. Poleg vlaganj v Grad Mokrice 
beležimo tudi nadaljnjo dejavnost v kampu ter v samem kopa
lišču. Letos so zgradili novo samopostrežno trgovino v kampu 
pripravljajo pa se tudi na ureditev fUterskih naprav v bazenih.

DO Hoteli Jadran si bodo s sovlaganjem zagotovili ureditev 
vodovoda za hotele, Morenja in Laguna ter novi hotel Labineca.

DO Globtour še nadalje vlaga v turistične poslovalnice in širi ter 
posodablja svojo rent-a-car dejavnost

Normalna obnova in investicijsko 
vzdrževanje

V redno zamenjavo osnovnih sredstev smo letos vložili 2.260 
milijonov din, kar je 64% od predvidenega, plan obnove osnovne 
črede pa smo izpolnili že 96% (vloženih 1.273 milijona din).

Seveda so to le finančni pokazovalci. Zaradi podražitev je fizična 
izpolnitev plana znatno nižja. Enako velja za investicijsko vzdrže
vanje. V ta namen smo do konca oktobra porabili 2.500 milijonov 
din, kar je 69% od predvidenega.

Ko poročamo o izvrševanju Letnega načrta investicij, je 
potrebno povedati tudi nekaj o spremembah, ki so bile sprejete na 
zadnji seji delavskega sveta SOZD. Med drugim je bil sprejet 
namreč tudi Rebalans letnega načrta investicij. Z njim so bile 
v letni načrt dodatno vključene 4 nove investicije:

DO Kmetijska zadruga Domžale - skladišče v Jaršah.
DO Hotel,i TOZD Terme Čatež- filterske naprave
DO Merkur, TOZD Maksimarket - druga faza rekonstrukcije 

B etaže in DO Dolenjka, TOZD Engro-detajl, Novo mesto - pre
ureditev prostorov SDK v samopostrežno trgovino. Vzporedno pa 
so bile potrjene tudi oprostitve za združevanje amortizacije.

Za konec pa bi bilo prav, da se spomnimo, da prihaja čas, ko se 
posjpešeno pripravljamo na planiranje za leto 1988, zato ne bo 
odveč, če opozorimo še na drugi del sklepa delavskega sveta, ki se 
nanaša na investicijsko področje. Gre za dve opredelitvi pri pri
pravi Letnega načrta investicij za leto 1988:

■ pri izračunu oprostitev zaradi nedoseganja normale normalne 
obnove se upošteva 100% normale normalne obnove in ne le 90% 
kot v letu 1987 in

■ v okviru obveznega združevanja je možno neposredno dogo
varjanje med združevalci, vendar le za posamezne investicije, ki so 
uvrščene v letni načrt. Dogovorijo se lahko za daljše roke vračila, 
kot veljajo za vzajemno združena sredstva. Skupni dohodek in 
nadomestilo pa mora biti striktno nadomestilo iz skupnega 
dohodka. Torej se ni moč domeniti za kakršenkoli kreditni odnos.

Seveda pa je treba povedati tudi to, da za investicije, ki so bile 
sicer uvrščene v Letni načrt investicij za leto 1987 pa se iz katere
gakoli vzroka niso začele izvajati, oziroma zanje niso bile podpi
sane pogodbe o izvedbi, oziroma o uvozu, velja enak postopek kot 
za nove investicije. Torej bo treba o njih ponovno razmišljati, 
preverjati njihovo $x>trebnost in ekonomsko opravičenost.

Darinka Ušenlčnik
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ški, član predsedstva Zveze sindikatov Jugoslavije Mar
jan Orožen, predsednik Zveze sindikatov Slovenije Miha 
Ravnik, članica predsedstva CK ZKS Tina Tomlje, član 
Izvršnega sveta SR Slovenije in predsednik Republiškega 
komiteja za tržišče in splošne gospodarske zadeve Alojz 
Klemenčič, član Izvršnega sveta skupščine SR Slovenije 
in predsednik komiteja za kmetijstvo, gozdarstvo in pre
hrano Milan Kneževič, predsednik republiškega družbe
nega sveta za vprašanja družbene ureditve Roman 
Albreht ter članica Izvršnega sveta SR Slovenije in pred
sednica komiteja za turizem in gostinstvo Bogomila 
Mitič.

Nagrade Franca Nebca 
1987 podeljene
V jubilejnem letu 40-letnici Emone so nagrade Franca 
Nebca za leto 1987 prejeli - en kolektiv, štirje posamezniki 
ter skupina 14 delavcev delovne organizacije.

Nagrade prejmejo:
Delovna organizacija Emona Tovarna močnih krmil iz 

Ljubljane, Rozi Zabukovec Emona Globtour, Ljubljana, 
Vlado Mikuž, Globtrade Munchen, Marjan Ostroško, 
Emona Merkur Ptuj, Ciril Cvenk, Emona Mesna indu
strija Zalog ter operativna skupina za pospeševanje pro
daje v delovni organizaciji Emona Merkur Ljubljana, 
v kateri so: Franc Bolta, Franc Brodarič, Božidar Fab
jan, Franc Intihar, Bojan Kadunc, Drago Podrebršek, 
Peter Sekne, Drago Benkovič, Ivan Zelenič, Ivan Maren, 
Rudi Meglič, Milena Planinc, Milan Sax in Viljem 
Šrajer.

XIV. letne športne igre Emone

Prehodni pokal že četrtič 
na Ptuj

ČATEŽ OB SAVI, 18. maja - Več kot 700 športnic in 
špotrnikov Emone iz 18 delovnih organizacij se je na 
igriščih čateških Term potegovalo za naslove najboljših 
na XIV. letnih športnih igrah Emone.

Tudi letos so prehodni pokal osvojili Ptujčani, ki že 
nekaj let veljajo za favorite na letnih športnih igrah 
Emone.

Že četrtič zapored so zmagali tokrat z naskokom 147 
točk pred športniki delovne organizacije Emona hoteli, ki 
so jih osvojili 113. Tretji so bili tekmovalci iz Emoninega
Blagovnega centra, priborili so si 105 točk.

XIV. Zimske Športne igre Emone

Emona Commerce 
zmagovalec v Kranjski gori m m mmaaammm _ mmmmm

Ptujčani že vrsto let zmagujejo na športnih igrata Emone

uporabe čateške termalne vode odprli sredi parkovnega 
nasada veliko samopostrežno trgovino, težko pričako
vano od obiskovalcev, gostov in nenazadnje tudi od tam; 
kajšnjih krajanov. Istočasno so v gradu Mokrice, ki sodi 
v okvir čateških Term odprli nove zmogljivost, skupaj 44 
postelj, tamkajšnji kamp pa seje povečal za 12 počitniških 
hišic, ki so jih postavile delovne organizacije iz Slovenije.

Skupna vrednost naložb - marketa in mokriškega 
gradu-je veljala 350 milijonov dinarjev, počitniške hišice 
pa so naložba slovenskega združenega dela.

KRANJSKA GORA, 22. marec - Na tradicionalnih zim
skih špotnih igrah Emone, so v veleslalomu prepričljivo 
zmagali smučarji delovne organizacije EMONA COM-

Zadnja vest

Emona tudi v Grčiji
LJUBLJANA, 23. junija - Na seji delavskega sveta tozd 

Globus iz Emona Commerca so sprejeli sklep, da se usta
novi Emonino podjetje tudi v Grčiji. Podjetje se imenuje 
Globtrade Hellas import - export LTd s sedežem 
v Solunu. Podjetje se bo ukvarjalo prvenstveno z izvozom 
blaga iz Jugoslavije ter uvozom blaga iz Grčije.

Mednarodni vinski sejem v Bordeauxu

Ptujskemu vinu zlato
Če se Ptujčani lahko s čim pohvalijo, so to prav gotovo 

kakovostna in vrhunska vina s Haloz in Slovenskih goric.
Na mednarodnem vinskem sejmu v francoskem Borde- 

auxu, ki je bil v času od 22. do 26. junija 1987 in se ga 
udeležujejo vinarji z vseh petih celin, je beli pinot letnik 
1976 iz ptujskih kleti prejel na sejmu zlato kolajno.

Naši jubileji

Emona Dolenjka 
praznovala 35 letKot po tradiciji so zimske športne igre Emone vsako 

leto v Kranjski gori.

MERCE in s tem samo potrdili lanskoletni uspeh - osvoji
tev prehodnega pokala.

Tekači Centromerkurja iz Ljubljane niso imeli resnih 
nasprotnikov ter so prehodni pokal osvojili že četrtič 
zapovrstjo.

DOLENJSKE TOPOLICE, 13. junija - Novomeška 
delovna organizacija Emona Dolenjka je slovesno prosla
vila 35-letnico obstoja in dela.

Na prireditvenem prostoru zdravilišča Dolenjskih 
toplic se je v globoki senci zelenih smrek in bukev zbralo 
okrog 300 delavcev Dolenjke in gostov.

Prvi slavnostni govornik je bil Lojze Urbanč, direktor 
delovne organizacije Emona Dolenjka, ki se je v svojem 
govoru sprehodil po 35-letni poti razvoja in dela teNaši jubileji

Slovesno ob Dnevu Emone 
in 40-letnici

delovne organizacije.

LJUBLJANA, 10. aprila - Osrednja proslava ob 40- 
letnici sozda Emone je bila v veliki vori Doma Ivana 
Cankarja v Ljubljani. Slavnosti so se udeležili številni 
gostje širše družbeno-politične skupnosti in družbeno 
političnih organizacij SR Slovenije, mesta Ljubljne in 
občinskih skupščin med njimi član sveta federacije Ivan 
Maček-Matija, član predsedstva SR Slovenije Alojz Bri-

ČATEŽ OB SAVI, 3. julija - Nadvse slovesno je bilo 
v čateških Termah, ko so v počastitev dneva borca 4. julija 
in v okviru praznovanj ob 190-letnici odkritja oziroma

S slovesne proslave 35-letnice Emona Dolenjke

Vest iz Afrike

V maju mesecu letos je DO Emona Inženiring v rep1*" 
bilki Mali, v mestu Kangabi skupaj z lokalnim soizvajaj. 
cem pridobil in pristopil k izvajanju projekta - izgraditi' 
šolskega centra. Skupna vrednost naložbe je 12 milijon«' 
francoskih frankov. . .

Od slovesne otvoritve delovišča na kateri je temeljhj 
kamen položil minister za izobraževanje republike Maj* 
Issaka Ba, so dela krenila z vso intenzivnostjo v sklad** 
s predvideno dinamiko, nekatera dela pa so bila oprav" 
Ijena celo hitreje kot je bilo načrtovano.

!

Emona bo v Sudanu gradila 
perutninsko farmo

Ljubljana, 8. septembra - Emona Inženiring Ljubija**j* 
in Genex-Sudan sta danes v Kartumu podpisala pogodb. 
za dobavo tehnološke opreme za integriran perutninsk 
kompleks - 24 perutninskih hlevov, valilnico, klavni«® 
s hladilnico in pomožne objekte v skupni vrednosti prek 
1,8 milijona ameriških dolarjev.

Realizacija posla bo trajala 15 mesecev, nato pa i*j* 
Emona še možnost podpisa pogodbe o tehnično tehnol°" 
ški pomoči in dobavah premiksov, plemenske perutnin«^ 
veterinarskih preparatov in drugega. Emona in Gene* 

zdaj preučujeta možnosti za uresničitev projekta za govCj 
dorejo in ovčerejo, za katerega bo sredstva zagotovil is", 
investitor.

mmmmm
S slovesnosti ob 40-letnici Emone v Domu Ivana Cankarja v Ljubljani
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V letu 1987 smo zapisali # V letu
Novica s Koprskega

Nova samopostrežnica 
v Izoli

IZOLA, 11. septembra - V novem stanovanjskem nase- 
Uu na Livadah nad Izolo je koprska delovna organizacija 
e-mona Jestvina odprla novo samopostrežno trgovino, ki 
Do v vsekakor izdatno prispevala boljši oskrbi tamkajš- 
iyih krajanov.

Naložba je veljala 30 ali preračunano na današnje cene 
Preko 40 milijard (starih) dinarjev. V marketu, ki meri 
dobrih 430 kv. metrov bo zaposleno 13 trgovskih delav- 
c?v, polovica jih je prišla iz Jestvininih prodajalcu, polo- 
vico pa jih je Jestvina zaposlila na novo.

Gostinska šola oddelek 
Emona Ptuj

PTUJ, 10 sept. - V prostorih Delavske univerze na 
Ptiyu se bodo v ponedeljek, 28. septembra 1987, pričela 
Predavanja za šolanje na V. zahtevnostni stopnji, smer 
Sostinski tehnik, v oddelku Emona. Predavanja bodo 
®Dkrat na teden, vsak ponedeljek 1988. leta. Iz tozda 
gostinstvo Haloški biser se bo šolanja udeležilo približno 
‘0 gostinskih delavcev.

Zlato in srebro 
za ptujska vina

LJUBLJANA, 28. avg. - Na 33. mednarodnem vino- 
Sradniško-vinarskem sejmu na Gospodarskem razsta- 
'dsču so ptujski kletarji Emoninega kmetijskega kombi- 
dsta Ptuj prejeli za vino Sauvignon letnik 83 veliko zlato 
™edaljo. To vino je v prodaji pod znamko Rimljan anno 
69 in je mimo polsuho vino. Zlato medaljo sta prejela

^•služeno priznanje za dolgoletno vodenje in tvorno 
izdelovanje in dograjevanje sistema Interne banke 
Fotona je prejel dolgoletni direktor banke Mitja Sve- 
j*U, ki sedaj opravlja posle podpredsednika poslovod
ja odbora sozda.

Stražni stolp mokriškega gradu, kjer je gostom na voljo 
80 postelj v grajskih sobanah.

Haložan letnik 1986 in renski rizling letnik 1986. Poleg 
teh zlatih so dobili še tri srebrne medalje in sicer za
renski rizling 83, runeni muškat istega letnika ter za beli 
pinot letnik 1986.

Maison de Oualite ptujskim 
kletarjem

GARMISCH PARTENKIRCHEN, 17. okt. - Medna
rodna organizacija za kvaliteto Ordre de St. Fortunat, ki 
ima sedež v Mainzu v ZRN je podelila Emoninemu tozdu 
Slovenske gorice - Haloze iz ptujskega Kmetijskega 
kombinata na Ptuju priznanje - Maison de Qualitč.

To priznanje jim omogoča, da s svojimi vini lahko kon
kurirajo prihodnje leto za priznanje Grand Prix de Vin.

Zlato plaketo hotelu Slavija
RADENCI, 28. okt. - V kongresni dvorani hotela Radin 

so na otvoritveni slovesnosti gostinsko turističnega zbora 
podelili Emoninemu hotelu slavija iz Maribora zlato pla
keto kot priznanje za doseženo kvaliteto gostinskih stori
tev v letu 1987.

To je že drugo priznanje letos, pred dnevi je tej hotelski 
hiši zlato plaketo za kakovostno ponudbo podelila tudi 
Mariborska turistična zveza.

lii
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jubljeno gostišče »Breg« pri Ptuju ima dobro staro domačo kuhinjo.

informator
Naši dobri delavci

Priznanje za gostince 
»Haloškega bisera«

»Na 35. Gostinsko turističnem zboru v Radencih je 
Splošno združenje gostinstva n turizma Slovenije podelilo 
zlato plaketo Marije Kelc - vodji kuhinje v hotelu Poetovio, 
za pospeševanje in dvig kvalitete gostinskih storitev. Priz
nanje z bronasto plaketo je dobila Pivnica »Zlatorog«, kot 
obrat z 3 zvezdicami, za kvaliteto gostinskih storitev.

Ekipa Temeljne organizacije »Haloški biser«, kije sodelo
vala v tekmovanju ekip gostinskih OZD, v sestavi: Caftata 
Jožica, kuharica. Kmete Vlasta, slaščičarka, Demikovič 
Ivo, barman in Čuš Ivan, natakar, je prejela bronasto pla
keto z diplomo.

Tekmovanja na gostinsko turističnih zborih so postala 
ustaljena oblika dopolnilnega izobraževanja in so vsako
letna vzpodbuda k razmišljanju in poglabljanju k strokovni 
izpopolnitvi.

L K.

■ Iz Maxlmarketa

Ples in jazz v Emonski 
kleti

LJUBLJANA, 10. dec. - Plesni jazzovski večeri v Emon
ski kleti v Ljubljani vasak četrtek izpolnjujejo praznino, ki 
zeva med disco klubi in klasičnimi veselicami. Poleg kluba 
Palma bodo ljubitelji jazza dobili še eno zavetišče in prostor 
v katerem boste glasba in vzdušje uglašena na njihovo 
valovno dolžino.

V Emonski kleti glasbene strani ne bodo zapostavljali. 
Stalna zasedba glasbenikov - Blaža Grma, klavir. Primoža 
Simončiča, saksofon, Matevža Smerkolja, bas in Aleša 
Rendla, bobni nam to potrjuje.

Vsekakor bo tako z glasbeno platjo in solidno ter kako
vostno gostinsko ponudbo zapolnjena ena mnogih lukenj 
v nočnem življenju Ljubljane.

E. I.

Klavir Blaž Grm, saksofon Primož Urbančič, bas Matevž 
Smerkolj, bobni Aleš Rendla

■ Inženir, ki igra na harmoniko

Slovenska 
ljudska pesem

LJUBLJANA, 2. decembra - Ljubitelji slovenske ljudske 
pesmi bodo v kratkem posegli po kaseti slovenskih ljudskih 
pesmi, ki jih je na harmoniko zaigral Emonec Vital Ahačič, 
ki dela v Emoninem Inženiringu kot dipl. ing. strojništva. 
Kaseto bo dala na trg ljubljanska televizija. Na kaseti je 
posneto štirinajst lepih narodnih pesmi, med njimi - Kje so 
tiste stezice...

Vitala Ahačiča zadnji čas vse pogostje vidimo na televiziji, 
kjer ljubitelje narodne glasbe vedno znova navdušuje 
z žlahtnostjo akordov, ki jih zna izvabiti iz harmonike.

Starejši se prav gotovo spominjamo harmonike imenit
nega Avgusta Stanka, ki ga sedaj zamenjuje ali celo prekaša 
naš Vital.

P. G.
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POSLOVANJE S TUJINO

Načrtovani izvoz presežen
Izvoz

SOZD Emona je v desetih 
mesecih letošnjega leta izvo
zila za 38,219.614 US dolarjev 
na konvertibilno področje in 
za 6,593.186 dolaijev na kli
rinško področje. Izvoz na 
konvertibilno področje je 
večji za 89% v primerjavi 
z enakim obdobjem lanske
ga leta, medtem ko je izvoz 
na klirinško področje večji 
za 108%.

Emona Commerce je izvo
zila za OZD izven SOZD za 
18,164.290 US dolarjev raz
nega blaga na konvertibilno 
področje, kar je v primerjavi 
z lanskim enakim obdobjem 
150% več, medtem ko je iz
voz blaga na klirinško po
dročje večji le za 18% in je 
znašal 9,319.080 dolarjev.

Izvoz blaga
OZD, ki so v sestavu 

SOZD so v desetih mesecih 
izvozile za 19,476.437 US do
larjev blaga, kar je 118% več 
kot je bilo izvoženega v ena
kem obdobju lansko leto. 
Delež izvoza Emona Com- 
merca v skupnem izvozu 
SOZD znaša 65% (lani je ta 
delež znašal 60%). Manjši iz
voz kot v preteklem letu ima 
le Emona Inženiring, Kme
tijski kombinat Ptuj je izvo
zil enako kot v lanskem letu, 
vse ostale OZD pa so pove
čale izvoz.

Načrtovani izvoz blaga je 
presežen za 26%.

Z izvozom junečjega mesa 
in jančkov je pričela tudi 
Emona Jestvina, ki izvoza ni 
načrtovala; medtem ko E-IP- 
KO ni izvozil še nič, čeprav 
je načrtoval izvoz v vredno
sti 22.103 US dolarjev.

Emona Commerce je v de
setih mesecih izvozila za 
OZD v SOZD za 7,3 mio US 
dolarjev blaga, kar je v pri
merjavi z enakim obdobjem 
lanskega leta 81% več, izvoz 
blaga za OZD izven SOZD se 
je povečal za 150% in je zna
šal 18,2 mio US dolarjev.

Na klirinško področje je 
bilo izvoženo za 3,920.903 do
larjev blaga, kar je v primer
javi z lanskim enakim ob
dobjem 24% več. Načrtovani 
izvoz blaga je presežen za 
31%. Mesna industrija Zalog 
je načrtovala izvoz v vredno
sti 300.000 dolarjev, izvozila 
pa ni nič.

Izvoz storitev
V desetih mesecih so OZD 

EMONE izvozile za

18,743.177 US dolarjev stori
tev na konvertibilno področ
je, kar je v primerjavi z ena
kim obdobjem lanskega leta 
66% več. Emona Inženiring 
je imel za 22% manjši priliv 
od izvoza storitev. Emona 
Commerce je za 156% pove
čala prilive od izvoza storitev 
predvsem na račun novo od
prtih carine prostih proda
jaln.

Načrtovani izvoz storitev 
je presežen za 8%.

Emona Globtour je imel za
2.7 mio dolarjev izvoza stori
tev na klirinško področje.

Uvoz
V desetih mesecih je bilo 

uvoženo za potrebe OZD 
EMONE za 10,964.217 US 
dolarjev raznega blaga iz 
konvertibilnega področja in 
za 5,680.885 dolarjev iz kli
rinškega področja. V primer
javi z lanskim letom je uvoz 
blaga iz konvertibilnega po
dročja manjši 10%, uvoz iz 
klirinškega področja pa se je 
povečal za 12%.

Emona Commerce je za 
OZD izven SOZD uvozila iz 
konvertibilnega področja za 
30,5 mio US dolarjev ter za
14.7 mio dolarjev iz klirin
škega področja, kar je 83% 
več kot v primerjalnem ob
dobju.

A. V.

PREGLED IZVOZA IN UVOZA V OBDOBJU L--X. 1987
v US S

IZVOZ I.-X. 1986 I.-X. 1987 IND
A. KONVERTIBILNO PODROČJE
1. Blago SOZD
2. Storitve SOZD

8,946.397 19,476.437 218
11,283.235 18,743.177 166

SKUPAJ BLAGO IN STORITVE (1+2) 20,229.632 38,219.614 189
3. Komisija blago izven SOZD 7,272.305 18,164.290 250

SKUPAJ IZVOZ NA KONVERT. PODR. 27,501.937 56,383.904 205
B. KLIRINŠKO PODROČJE
1. Blago SOZD 3,165.196 3,920.903 124
2. Storitve SOZD - 2,672.283 -

SKUPAJ blago in storitve (1+2) 3,165.196 6,593.186 208
3. Komisija blago izven SOZD 7,866.911 9,319.080 118

SKUPAJ IZVOZ NA KLIRIN. PODR. 11,032.107 15,912.266 144
SKUPAJ IZVOZ A+B 38,534.044 72,296.170 188

UVOZ
A. KONVERTIBILNO PODROČJE
1. Blago SOZD 12,158.283 10,964.217 90
2. Storitve SOZD 1,650.000 2,500.000 152

SKUPAJ blago in storitve (1+2) 13,808.283 13,464.217 98
3. Komisija blago izven SOZD 26,560.526 30,550.811 115

SKUPAJ UVOZ NA KONVERT. PODR. 40,368.809 41,015.028 109
B. KLIRINŠKO PODROČJE
1. Blago SOZD 5,093.751 5,680.885 112
2. Storitve SOZD 280.000 550.000 196

SKUPAJ blago in storitve (1+2) 5,373.751 6,230.885 116
3. Komisija blago izven SOZD

SKUPAJ IZVOZ NA KLIRIN. PODR.
8,006.741

13,380.492
14,676.592
20,907.477

183
156

SKUPAJ IZVOZ A+B 53,749.301 64,922.505

IZVOZ BLAGA NA KONVERTIBILNO PODROČJE V OBDOBJU 
JANUAR-OKTOBER 1987

v US $
OZD DOSEŽENO I.-X. IND. PLAN IND.

1986 1987 DOS.
PLAN

AGROEMONA 71.016 341.969 481 203.000 168
E Mesna ind. 1,900.769 4,872.320 256 3,600.000 135
E Ribarstvo 224.076 366.579 164 194.456 189
E KK Ptuj 674.856 681.955 101 1,000.378 68
E IPKO 30.063 — — 22.163 —

E INŽENIRING 666.662 91.543 14 980.000 9
E MERKUR 288 — - - —

E COMMERCE 5,341.333 12,679.974 237 9,493.294 134
E GLOBTOUR 7.276 — - - —

E JESTVINA 30.058 442.097 1471 - -
SOZD SKUPAJ 8,946.397 19,476.437 218 15,493.291 126

IZVOZ STORITEV NA KONVERTIBILNO PODROČJE V OBDOBJU 
JANUAR-OKTOBER 1987

v US$
OZD DOSEŽENO I.-X.

1986 1987
IND. PLAN IND.

DOS.
PLAN

E COMMERCE 3,433.216 8,780.175 256 7,215.700 122
E MERKUR 15.000 30.750 205 40.000 77
E KK Ptuj 7.334 5.438 74 7.000 78
E INŽENIRING 158.000 122.826 78
E HOTELI 5,769.568 6,820.164 118 7.301.000 93
E GLOBTOUR 1,900.177 2,983.824 157 2,763.000 108
SOZD SKUPAJ 11,283.235 18,743.177 166 17,326.700 108
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■ IZ DELA DELAVSKEGA SVETA SOZD EMONA

Kljub težavam optimizem 
za zaključni račun

LJUBLJANA, 26. novem
bra - Kljub težavam, s kate
rimi so se spopadale delovne 
in temeljne organizacije te
kom leta je preveval delega
te delavskega sveta sozd 
Emone, po obravnavanju 
obračuna treh četrtletij opti
mizem za zaključek poslova
nja v letošnjem letu.

Pregled poslovanja je iz
črpno podal Ivan Muhič, na
mestnik predsednika poslo
vodnega odbora sozda Emo
ne. Najpomembnejše podat
ke 9-mesečnega poslovanja 
objavljamo v tej številki na
šega glasila posebej.

Prav tako objavljamo po
sebej analizo poslovanja z in
vesticijskimi sredstvi.

V nadaljevanju dnevnega 
reda delavskega sveta so de
legati . obravnavali rebalans 
plana Delovne skupnosti 
sozda Emone. Rebalans pla
na so predhodno obravnava
li tudi člani poslovodnega 
sveta na seji, ki je bila 19. in 
20. novembra v Portorožu 
kjer je Ivan Muhič obrazlo
žil, da so pri omenjenem re
balansu planirali financira
nje s predvideno stopnjo in
flacije v višini 80 odstotkov, 
inflacija pa je dosegla že 
v prvih devetih mesecih pre
ko 130 odstotkov.

Delegati delavskega sveta 
so sprejeli tudi sklep, da se 
v skladu z določili 66. člena 
Samoupravnega sporazuma 
o skupnih osnovah in meri
lih za razporejanje dohodka 
in čistega dohodka na sred
stva za osebne dohodke in 
skupno porabo ter njihovo 
delitev SOZD Emona v od
bor delavskega sveta sozda 
za osebne dohodke in ka
drovsko politiko imeniyejo 
naslednji člani:

Ivan Muhič za predsedni
ka odbora, za njegovega na

mestnika pa Franc Molan.
Za člane pa se imenujejo 

Valentin Jež, Tilka Muhič, 
Filip Dolinar, Miloš Žekar, 
Ferdo Cigale, Mira Dosič, 
Jelka Cigoj in Franc Bricelj, 
za njihove namestnike pa 
Pavle Kogej, Slavica Alič, 
Slavica Crnkovič, Marta 
Zalar, Janez Kr ali, Danilo 
Vižin in Jasna Žontar.

Odbor bo obravnaval vse 
zadeve, ki sodijo v pristoj
nost 66. člena navedenega 
sporazuma, njihov mandat 
pa bo trajal dve leti.

Ob koncu dnevnega reda 
so delegati zaradi obnove se
stava imenovali tudi Komisi
jo za ustvarjalne prispevke 
na ravni sozda Emone in 
sicer:

e iz področja proiz
vodnje

Franca Peterlina iz DO
Agroemone,

Milana Kovačiča iz Emo- 
ninega Kmetijskega kombi
nata Ptuj,

Franca Keblerja iz Emo- 
nine Mesne industrije Zalog 
in

dr. Karla Salobirja iz
Agroemone;

•iz področja Inženiringa
Vitala Ahačiča iz Emona 

Inženiringa;
• s področja turizma in 

hotelirstva
Darka Vlaja iz Emona 

Globtoura,
Ivana Tomšeta iz čateških 

Term in
Bogdana Lipovška iz 

Emona hotelov;
• s področja trgovine
Antona Kramarja iz Emo

na Blagovnega centra
Aljošo Žorgo iz Maximar- 

keta
Marijo Jaklič iz tozda Ma

loprodaja in
Damjana Štucina iz Emo

na Commerca;
• iz pravne službe
Janeza Riglerja in
• iz delovne skupnosti 

sozda Emone
inž. Borisa Kristančiči 

ter
Andreja Juga, direktorja 

razvojnega sektorja.
Z. G-

HALOZE
£ obrobnim pogorjem

Beli Pinot
poli uho / dtmi ste 

kontrolirano poreklo

X
Vrhunsko Vino

l geografskim poreklom

pridelal in polnil
trnom* kmtti/skt kemhmml Plmj / Tot J -ilovnate gonu - H miner. Ptuj

S SEJE POSLOVODNEGA SVETA SOZD EMONA

Prednostne naloge - 
cilji in ukrepi

strateški
PORTOROŽ, 19. in 20. 

nov. - Člani poslovodnega 
sveta sozda Emone, ki so se 
zbrali na zadnjem letošnjem 
posvetu v portoroškem Ber
nardino, so imeli pred seboj 
dokzj izčrpen in natrpan 
dnevni redi, suj so obravna
vali zadeve predvidene za se
jo delavskega sveta sozda 
Emone, kije bila predvidena 
v naslednjih dneh.

Vso pozornosti so posvetili 
analizi in problematiki po
slovanja delovnih in temelj
nih organizacij Emone v pre
teklem 9-mesečnem obdob
ju. Podrobno so obravnavali 
poročilo o gospodarjenju 
z obratnimi sredstvi ter ana
lizi poslovanja z investicij
skimi sredstvi v preteklem 
obdobju.

Obravnavah so izhodišča 
za pripravo plana za leto 
1988 ter osnovne investicij
ske usmeritve Emone v letu 
1988 s posebnim poudarkom

gradnje blagovnice v Novem 
mestu.

Ivan Muhič, namestnik 
predsednika poslovodnega 
odbora je prisotnim podal 
obširno poročilo o doseda
njem poslovanju letošnjega 
leta ter obrazložil najpo
membnejše podatke, zlasti 
podatke o doseganju celot
nega prihodka v primerjavi 
z indeksi inflacije, o gibanju 
zalog in učinkih novega 
obračunskega sistema, kar 
pomembno deluje na posa
mezne organizacije.

Posebej je omenil dobre iz
vozne rezultate v Emona 
Commercu. Boljši devizni 
učinki povzročajo v Com
mercu v zadnjem času rela
tivno zmanjšanje dinarskih 
poslovnih rezultatov, ki jih 
povzročajo visoke obresti, ki 
jih plačujejo za zagotavljanje 
potrebnih blagovnih tokov.

V obravnavi izhodišč za 
pripravo plana za prihodnje

leto so člani sveta sprejel1 
smernice, da je enoten inf°r: 
macijski sistem v Em°m 
nujno potreben, da bo P°" 
trebno rebalans plana v bo
doče delati sredi leta, v sv°; 
jih načrtih pa naj izvoznik1
- Emona Commerce, Kme
tijski kombinat na Ptuju tef 
Mesna industrija v Zalog11 
predhodno predvidijo ocen0 
gibanja valut.

Eden izmed sklepov posl0- 
vodnega sveta v zvezi z izh?" 
dišči za plan za leto 1988 jc 
da skupne ekonomske el®j 
mente gospodarjenja za vs£ 
dejavnosti organizacije zdri1' 
ženega dela pri svojem plan1' 
ranju obvezno upoštevaj0-.

Naj ob koncu omenimo, 
je članom poslovodnega sv*" 
ta Emone v uvodnem del° 
posveta predaval na tem0
- »Upravljanje s cilji« - zny
ni strokovnjak na tem 
dročju profesor Vilti6, 
Nemec. E> ‘‘

Kolikšen dohodek za inovacijo
Delavski svet sozda Emo

na je na predlog ionovacjj- 
ske komisije sprejel sklep, 
da se revalorizira nadomesti

lo inovacijskega dohodka, tako za izračun inovacijsk^ 
Pobudo je dala delovna or- ga dohodka naslednja y' 
ganizacija Agroemona. Do bela: 
konca letošnjega leta velja

Neto inovacijski dohodek Nadomestilo
1.
2.
3.
4.
5.
6.

7.
8.
9.

10.
11.

do
80.000 do

320.000 do
800.000 do

1.600.000 do
3.200.000 do
4.800.000 do
8.160.000 do

11.424.000 do
16.336.000 do 

do

80.000
320.000
800.000 

1.600.000
3.200.000
4.800.000
8.160.000

11.424.000
16.336.000
81.680.000 
81.680.000

12.800+15% od vrednosti nad 
48.800+14% od vrednosti nad 
116.00+13% od vrednosti nad 

220.000+12% od vrednosti nad 
412.000+10% od vrednosti nad 
572.000+7% od vrednosti nad 
807.200+4% od vrednosti nad 
937.780+3% od vrednosti nad 

1.085.140+2% od vrednosti nad 
2.392.020+1% od vrednosti nad 81.01

16% (ngjmanj 12.80®j

320-0$ 
800-0 

1.600.00®
3.200.00
4.800.000 
8.160.00®

11.424.00® 
16.336.0$ 

80.0®?



■ NAŠI JUBILEJI

35- letnica llubllanskega Centromerkurja
Pred 35 leti je Mestni ljud

ski odbor glavnega mesta 
Ljubljana ustanovil državno 
gospodarsko podjetje z ime
nom Merkur s sedežem 
Y Ljubljani na Resljevi cesti 
1 da opravlja dejavnosti trgo
vanja na drobno z galanteri
jo, modnim blagom, konfek- 
ctio, papirjem, pisarniškimi 
potrebščinami ter vrvarski- 
fni izdelki. V Ljubljani je 
imelo podjetje 13 posloval
nic, dodeljene so mu bile od 
Podjetja Tekstil, dodatne tri 
Poslovalnice pa so mu bile 
dodeljene od podjetja Kolo- 
niale. ko je prevzel še poslo
valnico od podjetja Volna na

Tržaški cesti je takratni Mer
kur, predhodnik Centromer
kurja zaposloval že skupaj 67 
delavcev, ki so v letu 1952 
ustvarili 281,490.266 dinaijev 
(starih) realizacije.

»Skromen je bil naš zače
tek«, so zapisali delavci Cen- 
tromerkuija v svoj almanah 
ob 15-letnici«. V prostornin- 
sko zelo omejenih prostorih 
na Trubarjevi cesti št. 27 je 
peščica ljudi začela delati, 
opravljati danim pogojem 
ustrezno grosistično dejav
nost. Že po kratkem času je 
zaradi reorganizacije trgovi
ne povečal takratni Merkur 
svojo dejavnost tudi na ma

loprodajo. Prodajni lokali so 
bili samo v Ljubljani, vendar 
je že po nekaj letih postal 
promet prodajalen tako mo
čan, da je podjetje zajela no
va reorganizacija, pri kateri 
se je maloprodaja osamosvo
jila.«

V naslednjem obdobju se 
je grosističnemu podjetju 
pripojilo trgovsko podjetje 
Galenterija v Ljubljani, ki je 
takrat imelo svoje poslovne 
prostore na Trubarjevi cesti 
1, s pripojitvijo se je dejav
nost v glavenm prenesla na 
Trubarjevo 1, medtem ko so 
v prejšnjih prostorih ostala 
le skladišča.

- --------------- ■  --------------------- ————

'Obnovljena »Biserka« Centromerkurja v Nazorjevi ulici v Ljubljani.

Poživimo
inovacijske dejavnosti!

Tudi v letu 1987 inovacij- 
ka bera v Emoni ni bila pre- 
eč obilna. Največ predlo- 

*f°v in nagrad je bilo v naših 
Proizvodnih organizacijah, 
*edi trgovina, na dnu pa je 

,Urizem in hotelirstvo. Toda 
skupno število inovacij

ah predlogov ne dosega ni- 
? on procent zaposlenih, je 
•okmovanje in rangiranje 
[*led našimi OZD skoraj ne
vestno.
, Vzroki za tako slabotno 
inovacijsko gibanje, ki smo 
V izluščili iz naših posveto- 

arX), so predvsem naslednji:
• V OZD ni pravega 

zdušja za pospeševanje ino
zemskega gibanja. Krivda je 
baka na obeh straneh: tako
r1 vodstvenih strukturah 
P' pri družbeno političnih 
r8anizacijah.

i* Vodje oddelkov, obra- 
J*v> služb, sektorjev itd. ni- 
a^jo zadolžitve za pospeše
ne inovacijskega gibanja. 

jh* Preslabo vrenotenje 
avacijskih prispevkov, 

a* Neustrezna metoda vo- 
bVa- Vodilni kadri premalo 
s;ltegujejo k soodločanju 
a oje sodelavce. Prevladuje 
'Tokratizem.

Premajhno moralno 
■jdznanje in upoštevanje
^ovatorjev.

.j Predlogi, ki jih delavci 
Po neformalni poti (brez 

štrene prijave), se ne regi
jo.

v:* Nismo uspeli zavreti za-
* sodelavcev.

t^* Prevečkrat prevladuje 
^noiTje ja spadajo predlogi 
isl Zboljšanje postopkov in 
lov e nov'h prijemov v de- 
dej n° dolžnost strokovnih 
ia]laVcev (tehnologov, razvi- 
-ey, oddelkovodij itd.), 

s)/ Delavci so še vedno pre
lcu?0 *nformirani. kaj vse je 

^ko »koristen predlog.« 
Nimamo organiziranega 

V0 ?loPa za razvoj in dodela- 
Ui/PNstnih predlogov ter še 
^ za praktično uporabo

oziroma izpeljavo v praksi 
v lastni in drugih naših so
rodnih organizacijah.
• Postopki za prijavo ko

ristnega predloga so preveč 
birokratizirani. To velja 
predvsem za navadne delav
ce, ki niso vešči »svinčnika 
in papiija.«

• V delavcih smo premalo 
vzgojili zavest pripadnosti 
svoji firmi.

Na podlagi teh spoznanj so 
bili že v srednjeročnem pla
nu SOZD Emona za obdobje 
1986 - 1990 vnešeni naslednji 
sklepi:

Da bi v naslednjem ob
dobju občutno pospešili 
inovacijska gibanja, bomo 
izvedli v vseh DO SOZD 
Emona naslednje ukrepe.

• V razvide del vseh po
slovnih delavcev od najniž
jih do najvišjih bomo med 
redne naloge uvedli »pospe
ševanje, zbiranje in regi
striranje inovacijskih pred
logov.«

Poleg tega bomo v pravil
nike o delitvi osebnih do
hodkov uvedli poseben vi
dik nagrajevanja vodstvenih 
delavcev z ozirom na pro
cent inovativnih predlogov 
v vodeni organizacijski 
enoti.

• Pri sistematičnem 
usposabljanju vodij na vseh 
ravneh bomo poleg sodob
nih metod vodenja uvajali 
tudi metode za pospeševanje 
inovativne dejavnosti. Tu so 
mišljene predvsem metode 
kot so »brain storming« in 
»krožki kvalitete.«
• Na podlagi dosedanjih 

izkuženj in spoznanj po
manjkljivosti bomo prenovi
li pravilnik o pospeševanju 
in nagrajevanju inovacijske 
dejavnosti. Predvsem bomo:

- povečali materialno sti
mulacijo oz. višino nagrad in 
te vrednosti bolj tekoče us
klajevali z inflacijskimi gi
banji;
- uvedli več moralnih priz

nanj, kot so javne objave, 
priznanja, vključitev v po
sebne strokovne ekskurzije 
in podobno;

- izdvojili več sredstev za 
spodbujanje inovacijske de
javnosti tako za nagrajevanje 
posameznikov in skupin.
V organizacijskih enotah 
z več inovacijami naj bodo 
v določeni meri stimulirani 
vsi delavci, kajti na ta način 
bi popestrili splošno stimu
lacijsko vzdušje in zavrli bi 
zavist sodelavcev, ki danes 
v mnogih primerih blokira 
inovacijsko gibanje.

• Postopno bomo v večjih 
OZD oz. dejavnostih profesi
onalizirali funkcijo organiza
torjev inovacijskega gibanja.
V začetku naj bi se ti delavci 
ukvarjali z organiziranjem 
inovacijske dejavnosti vsaj 
polovično.

Na zadnji seji centralne 
komisije dne 11. novembra 
1987. pa so bili za pospešitev 
inovacijske dejavnosti spre
jeti še naslednji sklepi:

• bolj sistematično mora
mo uvajati usposabljanje za 
inovacijsko gibanje vodilnih 
kadrov, predsednikov komi
sij in profesionalnih strokov
nih delavcev inovacijskega 
področja.

e Inovacijsko gibanje 
v posameznih OZD moramo 
poživiti z organiziranjem 
proizvodnih krožkov oz. 
krožkov kvalitete.

•V E Informatorju mora
mo zagotoviti redno rubriko 
za obravnavanje inovacijske
ga gibanja.

e Ponoviti moramo ma
sovno osveščanje vseh de
lavcev Emone s plakati in 
pismi.

• Uvesti moramo siste
matično sledenje inovativ
nih kadrov v sklopu načrto
vanega sistema ORKA.

• V Emoni naj se organi
zira vsako leto »dan inova
torjev.«

Pavel Kogej

Ob samem začetku dela 
galanterija še ni predstavlja
la osnovne dejavnosti po
djetja. Postopno v skladu 
z interesi dela so odpadali 
sektorji opreme, metrskega 
tekstilnega blaga in drugi 
predvsem zato, da bi čimbolj 
kvalitetno izvedli specializa
cijo in se orientirali v glav
nem na galanterijsko blago. 
Pod pojmom galanterija mo
ramo razumeti raznovrstno 
drobno industrijsko potroš- 
no blago od pozamenterije 
preko pletenin in perila do 
drobnih gospodinjskih pro
izvodov, pa od blaga za oseb
no higieno preko kozmetike 
do raznih manjših strojev, 
raznovrstnih ur in zlatnine.

Merkur postane 
Centromerkur

Koncem leta, 28. decem
bra 1959 se je Merkur pre
imenoval v grosistično trgo
vinsko in uvozno podjetje 
Centromerkur s sedežem 
v Ljubljani na Trubaijevi ce
sti 1. Spremembo imena po
djetja je narekovalo dejstvo, 
da je z imenom Merkur že 
poslovalo v zunanjetrgovin
skem poslovanju podjetje 
v Skopju.

Prvega januarja 1964 leta 
se je podjetju Centromerkur 
pripojilo podjetje Urarstvo- 
Optika iz Celja. Število zapo
slenih seje povečalo tako, da 
je že štelo skupaj preko 200 
delavcev, razširil pa se je 
predmet poslovanja tudi na 
uvoz ur in optičnih aparatov.

Iz leta v leto je podjetje ši
rilo svojo prodajno mrežo, 
obnavljalo obstoječe proda
jalne in gradilo nova skladiš
ča. Leta 1971 je odkupilo 
prodajalno Drogerija v Škof
ji Loki, odkupilo zemljišča 
za gradnjo skladišč, za pro
dajni lokal v Trbovljah ter 
zgradilo skladiščne rampe za 
centralno skladišče v Novih 
Jaršah.

Leta 1972 je podjetje praz
novalo svojo 20-letnico ob
stoja. Kljub zaostrenim po
gojem dela v notranji in zu
nanji trgovini je tega leta 
zaključilo gradnjo posloval
nice v Trbovljah, vzelo v na
jem lokal v Ljubljani na 
Mestnem trgu 8 ter delno 
odaptiralo stavbo blagovni
ce v Ljubljani na Trubarjevi 
cesti 1. Tega leta je podjetje 
že zaposlovalo 463 delavcev 
in imelo v uku trgovske stro
ke 41 učencev. Poslovno leto 
1972 je zaključilo podjetje 

skupno realizacijo 
novih di-

Obnovljena 
v Ljubljani

fasada veleblagovnice Centromerl

teristov. Število zaposlenih 
v Centromerkuiju se je po
večalo za 38 delavcev.

V polletju leta 1977 so bili 
vodeni pivi razgovori 
o vključitvi Centromerkuija 
v SOZD Emono, 30 septem
bra pa je bil razpisan referen
dum. Tega leta je podjetje 
Centromerkur praznovalo 
25-letnico obstoja in dela. 
Koncem leta je zaposlovalo 
že 630 delavcev in imelo 
v uku 106 učencev trgovske 
stroke.

V mesecu septembru 1978 
leta je bila imenovana komi
sija za izvedbo reorganizaci
je Centromerkurja - razdeli
tev in vključitev temeljnih 
organizacij v DO Emona 
Merkur, Emona Blagovni 
center in v DO Emona Com
merce ter za sprejem potreb
nih samoupravnih aktov. 
V mesecu novembru je bil 
referendum o razdelitvi DO 
Centromerkur in imenovana 
je bila komisija za razdelitev 
premoženja.

Centromerkur v letu 
1979

Po razdelitvi delovne orga-

403,183.174,97 
narjev.

Leto 1974 je bilo leto novih 
sprememb in uspehov. Usta
novljeno je bilo predstavni- . v uclUv„c v
štvo v Beogradu, pripojilo se nizacije Centromerkur ex- 
je trgovsko podjetje Biserka port-import Ljubljana se je 
in odprta je bila nova blagov- temeljna organiazcija z ma- 
nica v Litiji. V novembru loprodajno dejavnostjo iz 
mesecu tega leta se je Cen- njene sestave z dnem 1. 1 
tromerkuiju pripojilo trgov- 1979 vključila v delovno or- 
sko podjetje Galis iz Ljubija- ganizacijo Emona Merkur 
ne, ki je nastato p° Ukvidad- kjer posluje pod imenom 
ji Obrtno nabavne prodne tozd Centromerkur - proda- 
zadruge igračkaijev in galan- ja na drobno o. sub. o.

Centromerkur ima eno 
leblagovnico v Ljublj 
blagovnico v Litiji, v Lj 
hani, Novi Gorici, v Ce 
Škofji Loki, v Trbovlj.; 
v Beogradu, na Reki in v M, 
riboru pa ima 17 večjih a! 
manjših prodajaln.

V vseh letih je Centromer
kur posvečal posebno pozor
nost maloprodaji. Posodab
ljal je prodajalne ter jih spe
cializiral po posameznih pro
gramih. Tako je v letu 1981 
specializiral prodajalno Zib
ka v Ljubljani za prodajo 
opreme vse za dojenčka, na
slednje leto pa je specializi
ral prodajalno za otroško 
obutev na Miklošičevi cesti 
ter ji izbral novo ime - Po
tepin.

Vzporedno z adaptacijami 
in novimi lokali je Centro
merkur širil tudi svoj pred
met poslovanja. V prodajalni 
v Beogradu je razširil pred
met poslovanja še na proda
jo glasbil, radijskih aparatov, 
knjig in muzikalu, v blagov
nici v Litiji in v veleblagov
nici v Ljubljani pa še na ži
vilsko stroko. Koncem leta 
je bilo v Centromerkuiju za
poslenih že 317 delavcev, šti
pendirali pa so 12 mladih 
ljudi.

Skozi vsa 35 leta se je Cen 
tromerkur razvijal in po: 
dabljal ter izpopolnjeval s\ 
jo trgovsko mrežo ter pri 
stavlja danes zaokroženo p 
leto maloprodajne organi, 
cije neprehrambnega in d 
no tudi prehrambnega bla;

Centromerkurjeva blagovnica v Litiji
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■ IZ LJUBLJANSKEGA SUPERMARKETA

Pršut divjega prašiča in jelena
LJUBLJANA, 18. nov. 

- Danes je peti in predzadnji 
dan kar delavci v živilski eta
ži ljubljanskega Supermar
keta presenečajo kupce z na
rezki pokušine pršuta, mor
tadele, pancete in raznih sa
lam, trajnih in poltrajnih, ki 
jih je dala na voljo novogori
ška MIP (Mesna industrija 
Primorske).

»Ker pa vemo, da je treba 
dober mesni zalogaj popla
kniti z dobrim vinom, smo 
k sodelovanju pokušine 
mesnih izdelkov MlP-a pri
tegnili še vipavske kletarje, 
ki so se na pokušini predsta
vili z mladimi vini kot so sa- 
uvignon in vedno bolj znani 
Rosč,- je povedal Branko 
Kranjc, poslovodja živilske 
etaže Supermarekta.

Najbolj živahno je bilo 
v etaži pri delikatesnem od
delku, saj je marsikdo po po

kušini stopil do prodajnega 
pulta ter kupil to ali ono, pač 
tisto, kar ga je pri pokušini 
najbolj navdušilo. Izbira je 
bila resnično pestra. Za naj
večje gurmane je bil na voj o 
tudi pršut divjega prašiča 
in pršut jelena. V času poku
šine od 13. do 19. novembra 
je Mesna industrija Primor
ske svojim izdelkom cene 
znižala. Specialna mortadela 
je veljala 3.542 din za kg, kra- 
ški pršut je bil po 11.978 din, 
brez kosti pa po 17.254 din za 
kg. Poslovodkinja delikates
nega oddelka Žukevič Ivan
ka je povedala, da so kupci 
najbolj posegali po mortade
li in po milanski salami.

Z izpolnitvijo anketnega li
sta, kupci so ga dobili ob na
kupu delikates so si pridobi
li pravico do nagradnega žre
banja, ki je bilo 19. novem
bra v pasaži Supermarketa. 
Vse nagrade, prva je bila lep

kraški pršut, druga pa 10 kg 
mortadela so ostale v Ljub
ljani, le zadnja, peta nagrada 
- milanska salama je odpoto
vala v Pečine nad Idrijo.

Kot specialiteto, ki jo je 
novogoriška Mesna industri
ja ponudila našim kupcem 
velja omeniti še trajno sala

mo iz mesa divjega prašiča 
ter suho salamo iz jelenove
ga mesa po ceni 17.880 din za 
kilogram. In še zanimivost 
- vsi kupci so si na TV ekra
nu lahko ogledali film o pro
izvodnji mesnih izdelkov 
v obratih Mesne industrije 
Primorske, ki so ga vrteli 
NON-STOP v dneh poku
šine.

S pokušino se je 
predstavil tudi celjski 
HMEZAD

Pravijo, da gre v tretje ra
do. V potrditev tega starega 
slovenskega pregovora so 
v Supermarketu v Ljubljani 
takoj po pokušini mesnih iz
delkov organizirali še poku
šino sirov, mleka in jogurta, 
ki jih za trg pripravljajo 
v celjskih mlekarnah ali toč
neje povedano pri Hmezadu 
v Arji vasi pri Celiu.

Pri degustacijskem pultu 
je imela Mira Kohne polne 
roke dela, da je obiskoval
cem postregla s pokušino 
Hmezadovega sira Edamer- 
ja, Poprina, Kumina (Edam
ca s kumino), s Pizza sirom, 
sirom za toast in Gauda. Na 
pokušino so dali tudi Hme
zadov jogurt, kislo mleko ter 
mleko s 3,2 in 3,6 odstotkov

Poslovodkinja delikatesnega oddelka v ljubljanskem 
Supermarketu reže-zadnje kose 30 kilogramske mortadele, 
ki jo je za degustacijo spekla Mesna industrija Primorske.

tolšče. Ker pa se siri pokuša- katesnega oddelka Ivanka 
jo s kruhom ni manjkalo na Žukevič so pri Hmezadu za- 
pladnjih znanega kakovost- gotovili, da bo v decembru 
nega francoskega kruha, ki v predprazničnih dneh izbira 
ga pečejo v pekarni Žita sirov resnično pestra in bo- 
v Supermarketu. gata.

Kot je povedala vodja deli- Z. G.

Običajna vrsta pri delikatesnem oddelku Supermarketa v Ljubljani, ki slovi po svoji 
bogati ponudbi. Medtem ko čakajo da pridejo na vrsto si kupci na enkranu TV lahko 
ogledujejo film iz proizvodnih obratov Mesne industrije Primorska.

Na degustaciji v Ljubljanskem Supermarketu je kupcem postregla Mira Kohne - 
vam bolj prija: pršut, panceta, mortadela ali salama?

40 let Emone - povzetki iz kronike
(Janko Velikonja - nadaljevanje)

Na sejah centralnega delavskega sveta podjetja Pre
hrana z dne 15. maja in 27. maja 1964 so sklenili zmanjšati 
sredstva za investicije za gradnjo marketov, preostala 
sredstva pa osredotočiti v izgradnjo naslednjih marketov: 
Kranjska Gora, Jesenice, Škofja Loka, Sežana, Umag in 
Crikvenica. Kmalu za tem so zaradi pomanjkanja sredstev 
nastala odstopanja tudi od tega načrta in sta odpadla 
marketa Umag in Crikvenica.

Investicijski plan za naslednje obdobje je bil zelo smel z 
ozirom na finančne zmogljivosti podjetja. Proračunska 
vrednost vseh načrtovanih objektov maloprodajne mreže 
je znašala skoraj 18,000.000 novih dinarjev. Poleg tega je 
investicijski načrt predvideval neposredna vlaganja v zne
sku 78,150.000 novih dinarjev v naslednje gradnje:
- ograja okrog skladišč na Šmartinski cesti z vratarnico v 

znesku 6,000.000 starih, ali 60.000 novih din;
- adaptacija skladišč in izgradnja ter oprema pakirnice v 

znesku 112.000 novih din;
- modernizacija transportnega parka in nabava opreme 

609.000 novih din.
Ko je podjetje Prehrana 12. maja 1967. leta praznovalo 

20 letnico obstoja, je delavski svet podjetja sprejel nadalj
njo, v bistvu pa potrdil že začrtano usmeritev razvoja v 
naslednjih sklepih:
»1. Obdržati finančno stabilnost podjetja;
2. Nadaljevati razvoj v že začrtani smeri;
3. Vzgoja zaposlenih v dobre gospodarje in zavestne sa- 

moupravljalce.«
Kmalu za tem, v jeseni 1967, je delavski svet podjetja. 

Prehrana ugotovil naslednje probleme:
- prevelike zaloge blagd;
- premajhen koeficient obračanja zalog;
- premajhna produktivnost;
- preveč prekrškov zaradi katerih so bili kaznovani posa
mezniki in podjetje;
- nedisciplina na delovnih mestih;
- kraje v samopostrežnih trgovinah in skladiščih. 

Samoupravni organi so prav tako ugotovili, da je pre
dračunska vsota za gradnjo skladišč in hladilnic na Šmar
tinski cesti narasla od planiranih 15 do 20,000.000 novih 
dinarjev na 40,000.000 novih dinarjev. Delavski svet je 
obravnaval in reševal težave pri zagotavljanju dodatnih 
sredstev za pokrivanje naraslih stroškov.

Na tem zasedanju je DS podjetja ugotovil, da izgradnja 
maloprodajne mreže marketov zaostaja za planiranim, ker 
so skoraj vsa razpoložljiva finančna sredstva usmerjena v 
gradnjo skladišč in hladilnic na Šmartinski cesti.

V mesecu juliju 1968 so bile s strani upravnega odbora 
podjetja nakazane naslednje smeri nadaljnega razvoja po
djetja:
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- dograditev hladilnic na Šmartinski cesti;
- dograditev Supermarketa Maribor;
- nakup mehanizacije za elektronsko-računski center;
- zagotovitev lokacij in nakup zemljišč za planirano 

gradnjo maloprodajne mreže.
Na seji delavskega sveta podjetja Prehrana 2. aprila 

1968 so bila takoj opredeljena sredstva za investicije:
n. din

- skupna finančna sredstva za investicije
znašajo 24,450.505
- za izgradnjo maloprodajne mreže
je namenjeno 22,514.795
- za nakup 17.000 kvadratnih metrov zemljišč 
ob Šmartinski cesti pa po 28 novih dinarjev
za kvadratni meter 476.000

Zelo pomemben korak pri dolgoročnejšem planiranju 
nadaljnjega razvoja podjetja Prehrana je strnjen na seji 
delavskega sveta Prehrana dne 13. marca 1969, ko so bila
investicijska sredstva takole opredeljena:

n. din
- za dograditev hladilnice 315,810.000
- za zunanjo ureditev skladišč 6,086.000
- za trafo postajo in kotlarno 2,412.000
- za industrijski tir 615.000
- za opremo hladilnic 4,500.000
- za dograditev supermarketa Maribor 
in preureditev 6 marketov v že obstoječih
stavbah 26,880.000
- za adaptacijo Globtourovih poslovalnic 60.000
- za opremo gliserjev 275.000
- za dograditev že začetih in za priprave
za gradnjo novih marketov 20,500.000
- pripravljalna dela za gradnjo novih marketov 1,980.000
Skupaj 869,440.000

Viri sredstev:

a) lastna
b) bančna
c) manjkajoča sredstva do planirane vsote 
bodo zagotovljena iz drugih virov.

n. din 
300,000.000 
443,800.000

f) Osebni dohodki v Emoni:
Osebni dohodki, nedvomno najmočnejša postavka v 

delitvi čistega dohodka so bili praviloma odvisni od 
ustvarjenega dohodka že dolga leta. Bile so tudi izjeme v 
nekaterih delih podjetja, bodisi zaradi objektivnih ali sub
jektivnih vzrokov. Težave glede plač, pozneje pa osebnih 
dohodkov so bile z večinoma razrešene znotraj podjetja, 
oziroma SOZD, zlasti kadar je šlo za težave z dohodkom v

na novo odprtih objektih, ki so potrebovali določen čas 
prehodno obdobje, da bi se lahko izvili iz težav odplačeva
nja anuitet v prvih letih po otvoritvi.

Osebni dohodki v podjetju Prehrana, Emona in SOZD 
EMONA Ljubljana so bili po letih naslednji:

1. Leta 1947
2. Leta 1952
3. Leta 1953
4. Leta 1954
5. Leta 1958
6. Leta 1960
7. Leta 1964

2.300 starih dW 
7.800 starih din 
9.340 starih din 

12.501 starih din
20.120 starih din 
23.508 starih din 
48.000 starih dW

Dne 1. januarja 1966 je uveden novi dinar in se zaradi 
tega za naprej prikazujejo podatki v novih dinarjih:

8. Leta 1966
9. Leta 1967

10. Leta 1968
11. Leta 1969
12. Leta 1970
13. Leta 1971
14. Leta 1972
15. Leta 1973
16. Leta 1974
17. Leta 1975
18. Leta 1976
19. Leta 1977
20. Leta 1978
21. Leta 1979
22. Leta 1980
23. Leta 1981
24. Leta 1982
25. Leta 1983
26. Leta 1984
27. Leta 1985
28. Leta 1986

600 novih din
895 novih din 

1.040 novih di®
1.168 novih din
1.310 novih din 
1.437 novih d^ 
1.765 novih®}® 
2.073 novih din
2.578 novih din
3.191 novih din
3.800 novih din 
4.416 novih din
5.578 novih din
6.530 novih din 
7.663 novih din 
9.982 novih din

13.970 novih din
17.074 novih din 
25.954 novih din 
53.664 novih din 

113.786 novih d®1

Iz obstoječe dokumentacije, predvsem zapisnik®^ 
delavskih svetov, upravnih odborov in drugih organ® 
samoupravljanja in vodenja ni mogoče dobiti podatke z 
vsa leta tja do 1966. leta. Zaradi tege so prikazani 1 
dostopni podatki.

g) Osebni dohodki v SR Sloveniji: j
Zaradi boljšega pregleda in za ocenitev razmerja m® 

osebnimi dohodki, navajamo podatke o osebnih doh®0 
kih v SR Sloveniji:

(Se bo nadalje''*^



$e^agradna novoletna jelk
Dj rešuje tako kot se rešuj 
s/atnide, že znanim črkar
^ dodaja po ena nova. K 
t^njate z eno samo črko j 
^jedno ena prejšnjih. Men 

vam t° ne bo delal

pravno: 1. Rimska tisoi 
petnici priimka in im« 
d0 ^mestnika predsednik 
Lednega odbor

Emona, 3. kratic" [iiiiuim, o« uranu 
tanine delovne organiz: 

4. letni čas, 5. meter, l
Uh/ ,°znaka Makarske, 7. 
»H 1 Ptič Nove Zelandiji 
Itf-jtalec visok do 3,5'fai- visok no a,a m, .

bogov pri starih Egij 
lje‘lb, 9. ime velike sestai 
v ,e. delovne organizacij
slovUbljani' 10- 14- črk ita1.. abecede, 11. znamk 
li> ‘'lanskih tovornjake' 
U k S* Jakost, 13. mokroti 
ii/Priimek direktorja Em«U|k' UirUKlUlJi« Elini
1Š e|a Blagovnega centr 
•it,' .°bčan ljubljanske obč
h’ i®- Prvi šumnik abeced 

Začetnici priimka

imena ruskega pisatelja in 
dramatika/ 1860-1904, dra
mi »Utva« in »Striček Va
nja«, 18. mik, 19. kraj pri 
Mariboru, 20. izdelovalec 
peči, 21. veliki jugoslovan
ski rudnik svinčeve in cin- 
kove rude, tudi srebra, 22. 
razpotegnjena vas severno 
od Ledavskega jezera v Slo
veniji.

^ Rešitev pošljite na naslov 
E-Informatoija v zaprti ku
verti na katero napišite:»na- 
gradna E - novoletna jel
ka«. Tokrat smo za vas pri
pravili več nagrad kot obi
čajno. Za žrebanje bodo pri
šle v poštev rešitve, kijih bo
mo prejeli do 15. januarja 
1988.

Nagrade:
1. nagrada: vrednostni bon 

za 10.000 din
2. nagrada: vrednostni bon 

za 8.000 din
3. nagrada: vrednostni bon 

za 6.000 din

4. nagrada: vrednostni bon 
za 5.000 din

5. nagrada: vrednostni bon

Emona vino grad ni/št/v/en 
Ske(t) gor i ce ha 1 o(ž)ze
Emona vinogradništvo Slo
venske gorice Haloze

Nagrade:
Izžrebani so bili in prej

mejo:
1. nagrado - vrednostni 

bon v višini 5.000 dinarjev 
prejme Marija Pišek, 
E Kmetijski kombinat Ptuj, 
Slovenske gorice Haloze, 
Ptuj;

2. nagrado - vrednostni 
bon za 4.000 dinarjev prejme 
Marija Mršnik, Emona Iliri
ja, trgovina pri Joškotu, Ilir
ska Bistrica;

za 3.000 din
6. nagrada: vrednostni bon 

za 2.000 din

3. nagrado - vrednostni 
bon za 3.000 dinarjev prejme 
Jože Novak, E-Dolenjka, 
Mokronog;

4. nagrado - vrednostni 
bon za 2.000 dinarjev prejme 
Olga Trojar, Maximarket, 
Ljubljana.

Čestitamo!

ORION
TV • VIDEO • COMPUTER

Pravilna rešitev nagradnega 
E-rebusa

y informator

■ Blagajna vzajemne pomoči

Zrno do zrna...
Na zadnji seji BVP so bili sprejeti naslednji 

sklepi:
e najmapjša vloga je 2.000.
• največja vloga je 5.000,
• pomoč ob rojstvu otroka se članici poveča od 
sedanjih 20.000 din na 40.000 din
• pomoč ob smrti v družini se poveča od 40.000 na 
80.000 din.
• za prejete kredite se poveča stopnja obresti od 
sedanjih 2% na 5%.

Gornje spremembe veljajo od 1. 1. 1988 dalje.

Upokojenci, preberite!
Upravni odbor Kluba upokojencev SOZD Emo

na je na seji dne 23. oktobra 1987 sprejel sklep 
o višini klubske članarine in prispevka za Blagajno 
vzajemne pomoči za umrle člane, ki velja za leto 
1988. Tako velja
• klubska članarina za leto 1988 500 dinarja
• pripsevek za Blagajno vzajemne pomoči - za

umrlega člana 120 dinarjev
Za tajništvo kluba: 

Edo Uratnik

■ Upokojenci Emone!

Honorarno delo
vas čaka v ljubljanskem Supermarketu, Kersni
kova 2.

Prosto mesto vratarja — čuvaja. Supermarket 
takoj zaposli šest delavcev. Interesenti naj se čim- 
prej javijo osebno v splošno kadrovski službi Su
permarketa v Ljubljani, Kersnikova 2 IV. nad
stropje pri tovarišici Slavki Kolarič.

Emona Supermarket 
Ljubljana

■ ŠPORT IN REKREACIJA

XI. tradicionalni 
peteroboj 1987

Letošnji XI. tradicionalni 
peteroboj v počastitev 29. 
novembra je organizirala 
Ljubljanska banka. Sodelo
vale so ekipe: Blagovno 
transportni center, Carinar
nica, Emona, Gradis in 
Ljubljanska banka. Tekmo
vali so v naslednjih discipli
nah: streljanje, vlečenje vrvi, 
šah, kegljanje in namizni 
tenis.

Rezultati:
Streljanje:

Ekipa št. št. točk
krogov

l. Carinarnica 638 10
2. Ljublj. banka 579 7
3. Gradis 567 5
4. BTC 538 3
5. Emona 456 1

Vlečenje vrvi:
1. Emona 10 točk
2. Gradis 7 točk
3. BTC 5 točk

Ekipi LB in Carinarnica se tek-
movanja nista udeležili.

Šah:
1. Emona 10 točk
2. Carinarnica 7 točk
3. Gradis 5 točk
4. BTC 3 točke
5. Ljubljanska banka 1 točka

Kegljanje:
Ekipa št. št. točk

kegljev
1. Carinarnica 2271 10
2. Gradis 2260 7
3. Ljublj. banka 2252 5
4. BTC 2164 3
5. Emona 2050 1

Namizni tenis:
1. Gradis ' 10 točk
2. Emona 7 točk
3. Ljubljanska banka 5 točk
4. BTC 3 točke

Skupni vrstni red:
1. Gradis 34 točk
2. Emona 29 točk

3. Carinarnica 27 točk
4. Ljubljanska banka 18 točk
5. BTC 17 točk

Vsa tekmovanja so poteka
la v lepih in fer bojih. Po še
stih letih premočnih zmag 
Emone je letos prvo mesto 
pripadlo ekipi Gradisa, ven
dar samo za eno leto. Prihod
nje leto je organizator tega 
tekmovanja Blagovno tran
sportni center in upanje na 
prvo mesto nam ostane.

Mira Težak

ZAHVALA 
Ob smrti najinega 

dragega očeta JURETA 
BRDARJA, se iskreno 
zahvaljujeva sindikal
ni organizaciji DO 
Emona Mesna industri
ja Zalog in pakirnici 
skladišča na Šmartin- 
ski cesti ter vsem sode
lavkam in sodelavcem 
za izrečena sožalja, da
rovano cvetje, denarno 
pomoč ter spremstvo 
na njegovi poslednji 
poti.
Sinova DRAGO in 

MILAN 
z ženo MAJDO

ZAHVALA 
Ob smrti moje drage 

mame se iskreno zah
valjujemo kolektivu in 
sodelavcem Emonine 
Mesne industrije iz Za
loga za izrečena soža
lja, darovano cvetje in 
spremstvo na njeni 
zadnji poti.

ANTON RAHNE
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■ BORUT ŠNUDERL

Več dela, 
večje plače
(Nadaljevanje s 1. strani)

sljivo vemo samo, da bodo pogoji gospodaijenja še 
težji, kot so bili letos; kakšni pa bodo, bomo žal 
videli sproti, kakor vse kaže.

Prav gotovo pa bo teže. Vse bomo morali stisniti 
iz sebe, da bomo še lahko uspešno gospodarili in se 
obdržali nad vodo. Nek^j rezerv imamo prav gotovo 
še, kar zadeva pridnost, iznajdljivost, izboljševanje 
organizacije dela, medsebojno povezovanje itd.

Vemo, da bodo prišli še novi ukrepi in da se jim 
bomo morali hitro prilagajati. Nedvomno je res, 
kakor opažajo prenekateri izmed nas, da se sproti 
vse prepočasi obračamo in prilagajamo novim po
gojem gospodaijenja, da prepočasi in nekam okor
no reagiramo na vsakršno novost, najsibo že dobra 
ali slaba za nas. Kaj lahko sklepamo iz tega? Da je 
naša organizacijska struktura precej ostarela in po
časna, ne premore več pravih refleksov, ki so po
trebni za tako dinamične čase, kot jih živimo.

Prepričan sem, da se bomo morali prihodnje leto 
odločati in spopadati z organizacijskimi spremem
bami v okviru določenih tozdov in ozdov, da bi bili 
na ta način sposobni povečati učinkovitost svojega 
gospodaijenja. Ali bo potrebno nekatere tozde 
okrepiti ali povezovati med seboj, bomo pač morali 
preučiti in se odločati. Ne gre za formalne reorgani
zacije, temveč za dejanske, ki naj bi izvirale iz po
treb, da bi dosegali večjo učinkovitost. Pri tem naj 
bodo to enovite delovne organizacije ali okrepljene 
temeljne organizacije, pri čemer so po nekaterih 
predlogih v ospredju čisto praktični, nikakor pa ne 
formalno politični vidiki tovrstnega prestrukturi
ranja.

V prihodnjem letu se zna zgoditi, da bodo nekate
re naše organizacije zaradi napačnih ali negativnih 
ukrepov zajadrale v rdeče številke izgube, skratka 
v težave. V katerikoli naši organizaciji, ki bi se 
znašla v težavah zaradi neustreznih predpisov, bo
do vse 'ostale članice našega sistema solidarnostno 
priskočile na pomoč. Vendar ne kar tako na pamet, 
temveč po prejšnji analizi, ki naj bi dokazala, da 
težave zares izvirajo iz prepisov, ne pa da so nastale 
zaradi dejansko slabega dela, poslovanja in gospo
darjenja. S tem bomo dokazali da je naš sozd kot 
sistem homogena in trdna celota, ki zna v težavah 
vsaki svojih članic pravočasno in izdatno priskočiti 
na pomoč. Seveda pa ta solidarnost potem postaja 
obvezujoča, ne tako kot na primer jo poznamo iz
pred let, da se je določena organizacija po okreva
nju, ki gaje podprl ves sozd, naredila »francoza«, ko 
je bilo treba pomagati drugemu. Vsaka primeijava 
je povsem mogoča. Skratka, nikogar ne bomo uki
njali, če bomo ugotovili, da sam ni kriv za svoje 
težave.

Da bi prišli še korak naprej in da bi laže premago
vali,sprotne težave in vse tiste, ki nam prihajajo 
nasproti, mislim, in sem prepričan, da morajo vsi 
vodstveni in vodilni delavci bistveno več delati in 
narediti kot doslej - tako vsak na svojem delovnem 
mestu, kot pri povezovanju v vertikalni in vodorav
ni ter vseh drugih smereh.

In: vpliv in moč SOZDA je bil doslej premalo 
izkoriščen. Poglejte, po trije se naprimer ločeno 
pogovarjajo z enim in istim gradbenim podjetjem, 
namesto, da bi se skupaj, da bi bili močnejši, učin
kovitejši in da bi kaj iztržili - nižjo ceno. Pri skup
nem nastopu do partnerjev moramo še marsikaj 
narediti, da bomo znali več zaslužiti. To je pred
vsem stvar organizacije in sposobnosti vodstvenih 
delavcev, ki se morajo naučiti več in bolje delati, 
izkoriščati poslovne možnosti v okviru svoje in so
rodnih dejavnosti, da bomo lahko zaslužili več de
narja za nadaljnji razvoj in - plače.

Zavedati se moramo, daje krepitev sistema Emo
ne ena naših prvih nalog, ki nam zagotavlja optimi
stičen pogled v prihodnost, nadaljni razvoj, solidar
nostno pomoč, kadar je potrebna, dober položaj 
v družbi in s tem tudi primerne dohodke.

Ob vstopu v novo leto vsem delavcem Emone 
želim srečno in optimizma polno novo leto 1988.

NOVA PONUDBA OB NOVEM LETU

Na ptujskem 
po domače

EMONA HOTELI POROČAJO

V novo leto z Emona hoteli

Prednovoletni čas bo v ne
katerih ptujskih gostilnah 
kar pestro kulinarično obar
van. Ker je to čas kolin, ki
slega zelja, gibanic in drugih 
dobrot domače kuhinje, smo 
se v TOZD-u Gostinstvo 
»Haloški biser« odločili, da 
te dobrote ponudimo tudi 
našim gostom. V gostilni Be
li križ se že pripravljajo na 
domače koline. Naročili bo
ste lahko hrbtišče, pešenice, 
krvavice, mrežno pečenko, 
jetrca, kislo juho in še kaj.

Gostilna Rozika je Ptujča
nom že znano po svojih 
prekmurskih specialitetah,

Leto je znova naokrog in 
pred nami je najdaljša, naj
bolj vesela noč v letu. DO 
Emona hoteli vam tudi to
krat ponujajo pester novolet
ni program, z obilo glasbe, 
izbrane pijače in jedače, le 
kanček dobre volje prinesite 
s seboj.

V Celju
V hotelu EVROPA vas bo 

s svojimi domislicami zaba
val štajerski humorist Tado, 
ki bo hkrati prevzel vlogo 
povezovalca programa ter 
organizatorja družabnih 
igric. Igral vam bo ansambel 
Lahor s pevko Klavdijo. Po
leg novoletnega menuja vam 
bodo po polnoči postregli 
s štajersko kislo juho, vsak 
gost pa poleg darila dobi še 
steklenico Suvignona ali La
škega rizlinga. Cena silve
strovanja znaša 35.000.

V Portorožu
Silvestrovanje v hotelu RI

VIERA stane nekaj več kot 
60.000.-, zabavali pa se boste 
lahko ob zvokih ansambla 
Skorpions v Ribji restavraci
ji, ali pa v restavraciji hotela 
Riviera, kjer vam bo igral an
sambel Musicmakers. Po

sebne specialitete novolet
nega menuja so juha od vo- 
lovskeg repa z domačimi re
zanci, rižota z morskimi sa
deži, ter za posladek sadna 
kupa »Riviera« s kivijem.

V Mariboru
V hotelu SL A VIJ A vas bo 

za Silvestrovo zabaval an
sambel Export-a, eden bolj
ših slovenskih ansamblov. 
Cena silvestrovanja znaša 
50.000.

V Ljubljani
V hotelu SLON je že vrsto 

let posebnost, da gostje niso 
vezani na en sam prostor, 
temveč si lahko po želji izbi
rajo glasbo ob kateri bodo 
zaplesali. Tako vam bo v re
stavraciji igral en mož en or
kester, v kavarni vas bo za
baval ansambel Estrada, an
sambel Evergrin v narodni 
restavraciji, v baru pa se bo
ste lahko zavrteli ob zvokih 
ansambla Supernova. Cena 
silvestrovanja znaša 30.000.-

V hotelih BERNARDIN se
boste za Silvestrovo lahko za
bavali v restavraciji Pečina 
za 55.000.-, v disco-baru vam 
bodo za 20.000,- postregli

■ NOVI AGROPLOD

Prvi diskont 
v Pomurju

LJUTOMER, 14. dec. 
- Takorekoč ilegalno in po- 
tihem so Agroplodovci 
v Ljutomeru 3. decembra od
prli diskont, prvo tovrstno 
trgovino v Prlekiji in Pomur
ju, kjer in kamor gravitira ta 
sodobna trgovina z najmanj 
deset odstotnim popustom 
za vse blago, ki je na prodaj
nih policah. Lahko bi rekli 
skromen, vendar pogumen 
začetek, ki se zna še kako 
obrestovati kolektivu s ko
mu) 52 zaposlenimi delavci.

In kuj nudi prvi pomur- 
sko-prleški diskont? V prvi 
vrsti vsa živila ali prehram
bene artikle od A do Ž, brez
alkoholne in alkoholne pija
če, pralne praške, kar vse 
prihaja iz Emoninega Bla
govnega centra v Ljubljani. 
No, čisto vse ne, zakaj bi na 
primer uvažali slatino iz 
Ljubljane, če je Radenska 
njihov sosed, zakgj bi laško 
pivo iz Maribora »uvažali« iz 
Ljubljane, če in tako dalje. 
Skratka, led je prebit, kupci 
od blizu in daleč prihajajo 
v naš najnovejši diskont. 
V njem so kupcem na voljo 
tudi lešniki in orehi, konzer
virana zelenjava Droge: ku
marice, feferoni, paprike itd. 
In domače ljutomersko in 
ormoško vino.

Za začetek blagajniške šte
vilke kažejo zelo vzpodbud
no stanje 2.5 do 3 S milijarde 
dinaijev mesečnega prome
ta, ki se zna že naslednji me
sec podvojiti in zatem potro
jiti, če bodo prodajne police 
ljutomerskega diskonta za
res in vsak dan polne in še 
bolj domiselne ter ponudbe
no širše kot so za začetek.

med katerimi naj omenimo 
pljučkovo smetanovo juho, 
bograč, ajdove in prosene 
koline, prekmursko bržolo, 
bujto repo, prekmursko gi
banico. Gostilna Breg je 
v svojo ponudbo vključila 
pečenega odojka, ki ga pri
pravljajo v lastni krušni peči. 
Sicer pa bodo 19. decembra 
1987 pripravili »furmansko 
večerjo«, z bogatim meni
jem in šaljivim glasbenim 
programom.

V hotelu Poetovio bo orga
nizirano silvestrovanje in no
voletni ples.

I. K.

aperitiv in tatarski biftek, 
v restavraciji Grili pa si lah
ko naročite jedi po želji.

V Čatežu ob Savi
TERME ČATEŽ vam nu

dijo silvesterski paket od 
31.12.87 do 3.1.88 s polnim 
penzionom, neomejenim ko
panjem v bazenu hotela Ter
me ter silvestrsko večerjo. 
Cena paketa se giblje od
66.000, - do 79.000.- din. Za ti
ste, ki bi želeli v Termah pre
živeti samo novoletno noč pa 
znaša cena silvestrovanja
35.000, - din. Igrali vam bodo 
ansambel Dialoni v hotelu 
Terme in ansambel Sonce na 
gradu Mokrice.

V hotelu HOLIDAV IN«
vam bodo v novoletni noči 
postregli v restavraciji Fiati 
be, salonu Vrtnica, Zelenen 
salonu kjer boste za prazno 
vanje odšteli 45.000.- din, z* 
bavala pa vas bosta ansan 
bla Globus in Čarli. V GB 
Union znaša cena silvest 
vanja 40.000,- din igral 
vam bo ansambel Dinastija

Upamo, da bo marsikdo] 
v naši novoletni ponudbi na 
šel nekaj zanimivega zase ii 
veselo preživel zadnji dan le 
ta. Ob tej priložnosti vam ko 
lektiv DO Emona hoteli želj 
srečno in uspešno Novo letr 
1988. j j

Potem ko bodo na križišču 
postavili propagandno - in
formativno tablo, kje je di
skont, bo stvar dvakrat bolj 
uspešna. Gre za 250 kvadrat
nih metrov koristne prodaj
ne površine in 150 kv. me
trov skladiščnih prostorov, 
kar je pravzaprav skromno, 
vendar začelo se je.

Kakašne uradne otvoritve 
diskonta si Agroplod bržčas 
ne bo privoščil, ker so časi 
preveč resni, reprezentanca 
je tesno omejena, pač pa se 
bodo za skromno slovesnost 
vendarle odločili okoli 23 de
cembra, ko naj bi Agroplod 
obiskal generalni direktor 
Emona Commerca Vojko 
Volk, kakor pravi direktor 
Marjan Kralj, ki z radijskim 
nedeljskim Marjanom Kra
ljem sploh ni v sorodu.

Ljutomer s širšo in ožjo 
okolico premore okoli 20 ti
soč potencialnih kupcev, ki 
znajo danes in jutri oceniti 
prednost nakupovanja v di
skontni prodaji. Že danes 
prihajajo kupci tudi iz Mur
ske Sobote, Gornje Radgo
ne, Ormoža in še iz bolj od
daljenih krajev, kar pomeni, 
daje nova prireditev »padla« 
na plodna tla. Predvsem so 
kupci v diskontu nabavni re
ferenti iz delavskih menz in 
tovarn, gostilničaiji in tudi 
varčnejši posamezniki. Lju
tomerski diskont zdaj v za
četku dela po 100 do 150 
S milijonov din prometa 
dnevno, kar je za mestne raz
mere sicer skromno, se pa 
zna ta številka že jutri ali po
jutrišnjem podvojiti.

N. I.

■ IZ AGROPLODA

Tisoč ton 
lešnikov

LJUTOMER, 14. dec. - Nova linija za prebiranje 
lešnikov in luščenje prihaja iz Italije. Če so doslej 
izluščili od 500 do 600 ton lešnikov, jih bodo poslej 
(novi stroj) tisoč ton, in sicer po 20 ton na dan, 
poprej 3 tone. Tre za lastne potrebe in servisne 
usluge za Gornji Milanovac.

Z Agroemono sodeluje Agroplod pri izdelavi in 
pakiranju jedilnih otrobov, pravkar pa se pripravlja 
nov program, ker gre za zaposlovanje delovne sile 
v mrtvi sezoni.

Osnovna dejavnost, konzerviranje vrtnin, poteka 
normalno. Maloobmejni promet z Madžarsko - aj
da. Lastna željama daje 140 ton kislega zelja naj viš
je kakovosti, vendar se, žal, slabo prodaja v emon
skih trgovinah. Zakaj, ni odgovora. Bolje gre v pro
met neposredno (rinfuzo) za domače menze. Agro
plod ima tudi lastno carinsko skladišče, kar pomeni 
bistveni prihranek pri uvozu. Neposredno pa Agro
plod odkupuje prvovrstni domači krompir, fižol, 
proseno kašo, česen, čebulo itd.

Kaže se potreba po še boljšem povezovanju z Bla
govnim centrom in Agroemono, posebej kar zadeva 
dietetični program. N. I.

■ VEST IZ HOTELA SLON

Jubilejni Štihov 
kulturni večer

LJUBLJANA, 26. novem
bra - V kristalni dvorani ho
tela Slon so kulturni večeri 
Bojana Štiha doživeli že 40. 
predstavitev. Kulturni veče
ri so pričeli 14. oktobra 1982 
z razgovorom in srečanjem 
ž gledališkim ustvarjalcem 
Vido Juvanovo in Slavkom 
Janom.

štiriindvajset srečanj je vo
dil, preteklo leto umrl Bojan 
Štih, veliki umetnik, pogum
ni in vizionarski Slovenec. 
Med ostalimi znanimi oseb
nostmi se je na kulturnih ve
čerih pogovarjal z akademi
koma prof. dr. Antonom Tr
stenjakom in Josipom Vid
marjem, Vladimiijem Dedi- 
jeijem, dr. Matjažem Kmec
lom, Janezom Stanovnikom, 
dr. Francetom Bučarjem, dr. 
Francetom Avčinom, dr. An
tonom Peterlinom, prof. Ka
jetanom Gantarjem in dru
gimi.

Zadnji večer, ki ga je vodil 
Bojan Štih je bil posvečen te
mi »Bratski spor v Zvezi pi
sateljev« in književniku Ciri
lu Zlobcu.

Glede na veliko odmev
nost, ki so jo v slovenskem 
in jugoslovanskem kultur
nem in političnem prostoru 
vnašali Štihovi kulturni ve
čeri seje hotel Slon po Štiho
vi smrti (14. 10. 1986), odločil 
nadaljevati s tradicijo kul
turnih večerov. Zadnji 40. 
večer je bil namenjen knjigi 
Podobe prednikov (zapiski 
Janeza Trdine iz obdobja 
1870-1879) in pogovoroma 
z urednikoma knjige Sneža
no Štali in Igorjem Kramber- 
geijem, ki ga je vodil dr. 
Rastko Močnik.

V letošnjem decembru bo 
še en kulturni večer, name

njen razgovoru z nekater 
slovenskimi pesniki. .

Kulturni večeri v hotel1] 
Slon so našli v Sloveniji št 
vilne odmeve. Podobne ve 
čere imajo sedaj v Mariboh 
v hotelu Slavija, v gradu Ze^ 
mono na Primorskem in ver 
jetno še marsikje.

Proučuje se možnost, dal 
se bogato gradivo iz dosed® 
njih kulturnih večerov izd® 
lo v posebni knjigi.

Pavel Groz

■B

informatoi
glasilo delavcev sozd emona ljubljafW|

Ureja uredniški odbor. Glav
ni In odgovorni urednik Mi
ran Blaha, člani: Dušan Bra
čun, Ferdo Cigale, Mir* 
Doslč, Pavel Groznik, Vesn* 
Čuber, Irena Kovačič, Mir® 
Težak, Jure Križnar. Novln*r 
Zvone Gjurin, prevajalk* 
Ivana Pungerčlč. Uredni
štvo: 61000 Ljubljana. šm*r- 
tinska c. 130, tel. 441-O*4- 
Tisk ČGP »Delo«, Ljubljane' 
naklada: 15.300 izvodov-
Oproščeno temeljnega P1®' 
metnega davka od promet® 
proizvodov.


